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Către predicatorii şi presbiterii Comunităţilor 
A sosit timpul pentru o altă Săptămână de Ru-

găciune, şi asupra conducerii Comunităţii va apăsa 
răspunderea cea mare de a face din această adu-
nare anuală un t imp de reală binecuvântare pentru 
credincioşi. De aceea am dori să îndemnăm pe cei 
cu răspundere în Comunităţile noastre, să facă din 
vreme planuri pentru importanta lucrare a acestui 
t imp de rugăciune. Dacă dorim ca adunările să fie 
încununate cu succes, va fi nevoie de o desăvârşită 
organizare şi credincioasă supraveghere. 

ORGANIZARE 

1. Ar trebui ca să se aranjeze în aşa fel lucrurile 
încât membrii Comunităţilor să poată lua parte în-
tr 'un număr cât ma i mare la aceste adunări . Cu oca-
zia acestor adunări vor fi prezentate prelegerile a-
părute î n scopul acesta în „Curierul Misionar", cari 
să fie urmate de clipe solemne de rugăciune şi măr-
turisire. 

2. Cei cari au de cetit prelegerile trebue să fie 
aleşi din vreme, şi să f ie îndemnaţ i să studieze cu 
îngrij ire partea ce le este încredinţată spre a se 
familiariza pe deplin cu cele cuprinse acolo, făcân-
du-i astfel în stare să rostească soliile cu convin-
gere. Ei trebue să fie îndemnaţi să citească tare, 
clar şi cu suflet. 

Pentru această importantă lucrare trebue să fie a-
leşi numai cetitori buni . 

3. Trebue să se ţină adunări speciale pentru co-
pii , dându-se răspunderea acestei lucrări unor con-
ducători pr icepuţ i . In acest „Curier Misionar" se 
vor găsi prelegeri speciale pregătite pentru copii. 
Cu ocazia acestor adunări trebue să fie strânşi toţi 
copiii din Comunitate. 

O REINVIORARE 

Să căutăm a face din aceste adunări ocazii de 
reală reînviorare — un timp când curajul celui cre-
dincios să fie reînnoit şi întărit , şi când mulţi din-
tre cei neconvertiţi vor fi aduşi la Hristos. 

Spre a realiza lucrul acesta va fi nevoie în pri-
mul rând să facem ca toţi membri i să ia parte la 
adunări , invitând şi pe vecinii şi prietenii lor. Un 
comitet trebue să fie însărcinat ca înainte de adu-
nare să viziteze pe toţi membrii abătuţi şi p e acei 
cari au lost odată între noi, dar cari s'au despărţit de 
Comunitate, şi să-i îndemne să ia şi ei parte. Să 
aducem pe toţi aceşti oameni sub influenţa acestei 
adunăr i de rugăciune. In deosebi să căutăm a ob-

ţine o part icipare deplină a tineretului, fie că ei 
sunt membri ai Comunităţii sau nu. 

Atunci când ne-am asigurat part iciparea cuve- • 
nită, să căutăm pe Dumnezeu pentru ca El să facă 
din aceste adunări ocazii de binecuvântare spiri-
tuală. Să se facă de repetate ori apeluri pent ru con-
sacrare. Să se înalţe rugi călduroase pentru cei ne- * 
convertiţi , luându-se t imp pentru rugăciune stărui-
toare, şi să se dea cât mai multe ocazii pentru măr-
turisire personală. 

Multe persoane din mijlocul nostru s'au conver-
tit cu ocazia unor astfel de Săptămâni de Rugă-
ciune. Să ne rugăm ca mult mai multe suflete să fie 
renăscute în timpul acestei noui Săptămâni de Ru-
găciune. ' 

RUGĂCIUNE IN CREDINŢA 

Membrii trebue să fie îndemnaţi să se roage in 
credinţă . Dumnezeu este gata să dea, şi va asculta 
stăruitoarele noastre cereri numai dacă vom crede 
în făgăduinţele Cuvântului Său. „Isus a luat cuvân-
tul, şi le-a zis: ,A veţi credinţă în Dumnezeu! Ade-
vărat vă spun că dacă va zice cineva muntelui aces-
tuia: „Ridică-te şi aruncă-te în mare", şi dacă nu 
se va îndoi în inima lui, ci va crede că ce zice se va 
face, va avea lucrul cerut. De aceea vă spun că, 
orice lucru veţi cere, când vă rugaţi, să credeţi că 
l-aţi şi primit , şi-1 veţi avea'". Marcu 11, 22—24. 

Rugăciunea în credinţă va aduce rezultate ho-
tărîte. 

DARURILE 

In primul Sabat din Săptămâna de Rugăciune ^ 
trebue să se distribue plicurile pentru darur i , tu-
turor membri lor Comunităţii, îndemnându-i ca în 
Sabatul următor să vină pregătiţi cu daruri bogate 
pent ru misiuni. Nemai pomenite chemări din fiece 
par te a pământului cer o înaintare hotărâtă din par-
tea acestui popor într 'un asemenea timp. Trebue 
să ne r idicăm şi să terminăm lucrarea. Dumnezeu 
ne invită. Un dar bogat în timpul acesta va face 
cu put inţă o asemenea înaintare. 

Dumnezeul a toată îndurarea să binecuvinteze 
orice efort al vostru făcut cu scopul ca această Săp-
tămână de Rugăciune să aducă nespuse binecuvân-
tări tuturor membrilor Comunităţilor noastre, pre-
cum şi tuturor acelora cari, la marginile pământu-
lui, aşteaptă încă sosirea solului nădejdi i . 

COMITETUL UNIUNII ROMANE 

Reînoiţi-vă abonamentele la toate revistele şi publicaţiile noastre periodice. 
Nu uitaţi că sufletul are şi el nevoie de o hrană pe care o aduce fiecăruia dintre noi * 
publicaţiile noastre „Semnele Timpului", „Sfetnicul Vieţii", „Amicul Tinerimii", 
„Curierul Misionar", „Gazeta Slujbaşilor", „Lecţiunile Biblice", se completează una J 

pe alta formând un tot întreg absolut necesar unui creştin, fiindu-i ca faruri pe calea 
spre cer. 



C H. Watson. De cetit Vineri 29 Noembrie 

Mă iubeşti?" 
f 

Prea iubiţilor, să ne iubim unii pe alţii; iu-
« birea este dela Dumnezeu. Şi oricine iubeşte, 

este născut din Dumnezeu, şi cunoaşte pe Dum-
nezeu. Cine nu iubeşte n'a cunoscut pe Dum-
nezeu; pentrucă Dumnezeu este iubire. Iubirea 
lui Dumnezeu faţă de noi s'a arătat prin faptul 
că Dumnezeu a trimes în lume pe singurul Său 
Fiu, ca noi să trăim prin El. Şi iubirea stă nu 
în faptul că noi am iubit pe Dumnezeu, ci în 
faptul că El ne-a iubit pe noi, şi a trimes pe Fi-
ul Său ca jertfă de ispăşire pentru păcatele 
noastre. Prea iubiţilor, dacă astfel ne-a iubit 
Dumnezu pe noi, trebue să ne iubim şi noi unii 
pe alţii. Nimeni n'a văzut vreodată pe Dum-
nezeu; dacă no iubim unii pe alţii, Dumnezeu 
rămâne în noi, şi iubirea Lui rămâne desăvâr-
şită în noi. Cunoaştem că rămânem în El şi că 
El rămâne în noi prin faptul că ne-a dat din 
Duhul Său". 1 loan 4, 7—13. 

Apropiindu-ne de Cuvântul lui Dumnezeu 
în această Săptămână de Rugăciune, va fi spre 

. binele şi folosul nostru să începem studiul său 
deschizându-ne inimile faţă de adevărul cu-
prins în aceste versete din Scriptură. Intr'ade-
văr, în aceste cuvinte este un apel care în ace-
laşi timp prescrie felul nostru de vieaţă, desco-
peră natura lui Dumnezeu, şi ne invită la cea 
măi înaltă înrudire pământească şi la cea mai 
adâncă cunoaştere a Dumnezeirii, ce ne este 
posibilă de atins. 

De trei ori în zece versete ale acestui capitol 
ni se spune că „Dumnezeu este iubire". De trei 
ori în cuprinsul aceloraşi versete ne este de ase-
menea spus că Dumnezeu ne iubeşte. De aseme-
nea, aci, este spus că El ne-a iubit atunci când 
noi nu-L iubeam. Apoi în aceleaşi versete este 
prezentat uimitorul adevăr că El a dat totul 
spre a câştiga iubirea noastră, nu fiindcă El a-
vea nevoie de iubirea noastră pentru Sine, ci 
fiindcă singura cale de a ne salva de moarte 
veşnică este de a ne face să-L iubim. Calea lui 
Dumnezeu de a ne salva este câştigarea iubirii 
noastre faţă de El. 

g Dovada iubirii noastre de Dumnezeu. 
De aceea, tot aşa de important ca şi însăşi 

vieaţa veşnică este ca noi să iubim pe Dumne-
* zeu. Dovada că noi avem iubirea Sa in inimile 

noastre se vădeşte în iubirea noastră unii faţă 
de alţii. „Dacă ne iubim unii pe alţii, . . .iubirea 
Lui rămâne desăvârşită în noi". Dacă iubirea 
lui Dumnezeu este desăvârşită în noi, pentrucă 

noi ne iubim unii pe alţii, suntem asiguraţi de 
asemenea că ,,Dumnezeu rămâne în noi", şi 
că noi„rămânem în El". „Cunoaştem că rămâ-
nem în El şi că El rămâne în noi'prin faptul că 
ne-a dat din Duhul Său". 

A iubi pe Dumnezeu înseamnă a cunoaşte 
pe Dumnezeu. 
Tot atât de important este a cunoaşte pe 

Dumnezeu, căci este scris: „Şi vieaţa veşnică 
este aceasta: să Te cunoască pe Tine, singurul 
Dumnezeu adevărat, şi pe Isus Hristos pe care 
L-ai trimes Tu". Dar singura cale de a cunoaşte 
pe Dumnezeu este a-L iubi, pentrucă „oricine 
iubeşte este născut din Dumnezeu, şi cunoaşte 
pe Dumnezeu. Cine nu iubeşte n'a cunoscut pe 
Dumnezeu; pentrucă Dumnezeu este iubire". 
De asemenea, cea mai bună dovadă că noi cu-
noaştem pe Dumnezeu, este că ne iubim unii pe 
alţii. 

Măsura iubirii noastre de Dumnezeu. 
Orice am gândi despre noi înşine şi despre 

vieaţa noastră faţă de Evanghelia Domnului 
nostru, noi suntem în mod neînduplecat măsu-
raţi prin felul atitudinii inimilor noastre faţă de 
fraţii noştri. Nu pentrucă ţnoi simţim că suntem 
mai buni decât fraţii noştri, sau mai' demni de-
cât ei de iubirea lui Dumnezeu, ştim că am tre-
cut din moarte la vieaţă", ci „pentrucă iubim pe 
fraţi". „Cine nu iubeşte pe fratele său", n'a in-
trat încă în vieaţă, ci „rămâne în moarte". 
1 loan 3,14. 

Să iubim chiar pe vrăjmaşii noaştri. 
In Predica de pe Munte, Hristos, care „ne-a 

iubit", şi „S'a dat pe Sine însuşi pentru noi", 
ne duce şi mai departe în privinţa aceasta de-
cât loan. „Aţi auzit că s'a zis: ,Să iubeşti pe 
aproapele tău şi să urăşti pe vrăjmaşul tău". 
Dar Eu vă spun: Iubiţi pe vrăjmaşii voştri, 
binecuvântaţi pe cei ce vă blestemă, fa-
ceţi bine celor ce vă urăsc, şi rugaţi-vă pentru 
cei ce vă asupresc şi vă prigonesc, ca să fiţi fii 
ai Tatălui vostru care este în ceruri". Mat. 
5,43—45. 

Aceasta, de asemenea, este o declaraţie uimi-
toare. Natural, noi credem că facem bine când 
iubim pe prietenii noştri, dar aceste verste ne 
spun că copiii lui Dumnezeu iubesc pe vrăj-
maşii lor. Suntem înclinaţi să ne lăudăm înşine, 
când facem bine celor ce gândesc bine despre 



noi, dar, fiind copii ai Tatălui ceresc trebue să 
facem bine şi acelora cari ne urăsc. In aceasta 
este desăvârşită iubirea lui Dumnezeu în noi. 
Când iubim pe cei cari ne iubesc pe noi, urma-
rea unei astfel de' purtări asupra inimilor noas-
tre este vătămătoare, dar când noi nu iubim 
nici pe fraţi, rezultatul pentru noi înşine este 
dezastru spiritual. 

Iubirea lui Dumnezeu, o putere ce ne con-
strânge» 
înainte de a fi venit la Dumnezeu, atitu-

dinea noastră faţă de pretenţiile Sale asupra 
noastră şi faţă de binele aproapelui nostru, era 
plină de indeferenţă. Dar cu iubirea lui Dum-
nezeu în inimi, noi nu putem fi indiferenţi nici 
fa ţă de fraţii noştri din biserica Domnului, 
nici fa ţă de semenii noştri dela cele mai de-
părtate locuri ale pământului. Iubirea aceasta 
în noi e forţă puternică constrângătoare ce ne 
îndeamnă, nu numai să trimitem Evanghe-
lia la cei cari se găsec departe ci de asemenea 
să iertăm şi să iubim pe fraţii cu cari trăim 
laolaltă în Comunităţile noastre. Această iubire 
a fost revărsată în inimile noastre de Spiritul 
Sfânt. Prin puterea acestei iubiri, învederată 
în noi, lumea căreia îi trimetem Evanghelia va 
cunoaşte că într'adevăr în ea este ajutor pentru 
omul căzut, nenorocit şi ruinat. Lumea cunoaş-
te prea puţin despre iubirea lui Dumnezeu faţă 
de cât ar trebui să cunoască, fiindcă în vieţile 
copiilor Săi îi este îngăduit unei părţi prea mici 
din puterea acestei iubiri să mărturisească pen-
tru El. „Atât de mult ai iubit Dumnezeu lumea, 
că a dat pe singurul Lui Fiu, pentru ca oricine 
crede în El, să nu piară", totuşi milioane de 
inşi din omenire vor (cunoaşte acest mare fapt 
numai ca o frumoasă zicătoare, atâta vreme cât 
nu vor putea vedea că Evanghelia lui Hristos a 
luat ura şi nepăsarea din inimile copiilor lui 
Dumnezeu, şi că sfinţenia iubirii Sale este in 
vieţile noastre. 

Iubirea luminează în lume. 
Lumea are nevoie în timpul acesta de o ast-

fel de mărturie. Niciodată mai înainte concep-
ţia despre Dumnezeu n'a fost aşa de întunecată 
de necredinţă. Am ajuns într'adevăr la experi-
enţa prezisă de profet, când, din punct de ve-
dere religios, întunerecul „acopere pământul, şi 
negură mare popoarele". Dacă a fost vreodată 
nevoie ca lumina şi puterea iubirii lui Dumne-
zeu să strălucească din vieaţa poporului lui 
Dumnezeu, această nevoie este mult mai mare 
acum; Domnul adresează Bisericii Sale chema-
rea: „Scoală-te, luminează-te! Căci lumina ta 
vine şi slava Domnului răsare peste tine". Nu 
prin simpla însuşire cu mintea a unor definiţii 

corecte ale adevărului a devenit biserica „lu-
mina lumii, o cetate" „aşezată pe un munte, (ca-
re) nu poate să rămână ascunsă", ci mai de 
grabă prin iubirea lui Dumnezeu care stăpâ-
neşte 'inimile [membrilor ei, şi care străluceşte 
în vieaţa lor în văzul tuturor oamenilor. 

Iubirea cuprinde pe toţi oamenii. 
Iubirea lui Dumnezeu cuprinde pe tot nea- * 

mul omenesc. „Atât de mult a iubit Dumnezeu 
lumea, că a dat". Dela începutul şi până la sfâr-
şitul Bibliei inimile noastre sunt impresionate 
de acest adevăr. In scopul de a mântui din 
moarte şi a da vieaţă veşnică, iubirea cu-
prinde pe toţi oamenii. Deoarece a iubit pe toţi 
oamenii, El a dat pe singurul Lui Fiu ca să moa-
ră. De aceea, dacă deci va pieri cineva, aceasta 
se va întâmpla nu pentrucă n'a fost iubit sau 
neluat în seamă, ci pentrucă a desconsiderat iu-
birea care dă totul şi care este veşnică. Când 
Dumnezeu cliemă pe Abraam din Ur, din Cal-
deia. El avea de gând să binecuvinteze toate se-
minţiile pământului prin Abraam. In Noul Tes-
tament descoperim că planul Său urmărit prin 
Abraam e împlinit în Hristos. Astfel chemând 
pe Abraam, Dumnezeu avea de gând să dea pe 
singurul Său Fiu. Iubirea Sa căuta o cale ome-
nească prin care această iubire să poată ajunge 
la toţi oamenii şi să aducă la îndeplinire scăpa- s 
rea lor de moarte veşnică. Să ne amintim că 
Dumnezeu dădu pe singurul Său Fiu pentru ca 
cel credincios să nu piară. Dacă ne oprim să 
contemplăm adevărul acesta, rămânem uimiţi. 
Dând pe Fiul Său, Dumnezeu dădu totul. El nu 
putea da mai mult, neavând ce să mai dea. Pen-
tru ce a făcut El lucrul acesta? Pentru ca noi 
să nu pierim. Atunci Dumnezeu trebue, de si-
gur, să fi dat o mare importanţă vieţii noastre 
veşnice. Gândul pieirii noastre trebue să fi fost 
îngrozitor pentru El. Să ne mai mirăm că 
este scris că El „nu doreşte moartea celui ce 
moare"?, sau că El ne pune întrebarea: „Do-
resc Eu moartea păcătosului? . . . Nu doresc Eu 
mai de grabă ca El să se întoarcă de pe căile 
Lui şi să trăiască?" 

Iubirea lui Dumnezeu este individuală. 
Oare să ne mirăm că de asemenea este scris: 

„Este bucurie înaintea îngerilor lui Dumnezeu 
pentru un singur păcătos care se pocăeşte"? 
Această atitudine personală a iubirii lui Dum- ^ 
nezeu este foarte pronunţat vădită în Scripturi. 
El „atât de mult a iubit lumea, încât a dat pe 
singurul Său Fiu, pentru ca oricine crede în El $ 
să nu piară, ci să aibă vieaţă veşnică". Acest 
dar este pentru fiecare, pentrucă este pentru 
toţi. Chemarea Sa prin darul acesta este pentru 
toţi pentrucă este pentru fiecare. „Oricine" este 



chemat personal sau individual înainte de a de-
veni colectiv. Pentru cei gata să piară, iubirea 
lui Dumnezeu a dat totul, şi iubirea Sa se bu-
cură când unul câte unul sunt salvaţi dela 
moarte. A salva lumea aceasta nu este tot aşa 

* ca şi când ai salva o corabie dela naufragiu cu 
toţi cei cari se află pe ea. Este mai de grabă 
cazul unei corăbii naufragiate, din care oame-

« nii sunt salvaţi unul câte unul. 

Fără consideratiune de clasă sau rasă. 
3 

Biserica nu trebue să piardă niciodată aceas-
tă recunoaştere a valorii individuale, căci alt-
fel însemnează a pierde legătura cu chiar esenţa 
planului lui Dumnezeu dând pe Hristos să 
moară pentru noi. Foarte departe de adevăr 
este această idee primejdioasă care a turburat 
atât de mult timp biserica lui Dumnezeu, anu-
me că darul lui Isus este numai pentru o clasă 
privilegiată. In faţa lui Dumnezeu nu sunt deo-
sebiri. Rasă, coloare sau clasă sunt la fel pen-
tru El. Trecând dincolo de toate îngrădirile pe 
cari noţiunile omeneşti le-a ridicat între om şi 
om, iubirea Sa cercetătoare atinge ceea ce este 
de o valoare nepreţuită în faţa Sa, sufletul fie-
cărui ins; şi „nici moartea, nici vieaţa, nici în-
gerii, nici stăpânirile, nici puterile, nici lucru-

^ rile de acum, nici cele viitoare, nici înălţimea, 
nici adâncimea, nici o altă făptură, nu vor fi în 
stare să ne despartă de dragostea lui Dumnezeu, 
care este în Isus Hristos, Domnul nostru". Rom. 

* 8. 38. 39. 
Este lucru, minunat de ştiut că de orice co-

loare, din orice rasă, clasă şi de orice rang aş fi, 
Fiul lui Dumnezeu m'a iubit, şi S'a dat pentru 
mine. Dumnezeu iubeşte lumea, şi pentrucă a 
iubit lumea a dat pe singurul Său Fiu, dar dând 
pe Fiul Său, El m'a avut în vedere pe mine. 
Toate acestea, nu pentrucă eu făceam parte din 
vreo coloare sau vreo clasă care mă făcea demn 
să fiu tratat în felul acesta, ci pentrucă eram 
dintr'o clasă nedemnă de a fi luată în seamă de 
El sau să fie cândva adusă la El. Eu nu pot să 
pricep niciodată lucrul acesta, dar pot să răs-
pund unei astfel de iubiri predându-mă pe mi-
ne şi tot ce-mi aparţine Lui. Eu pot să exprim 
recunoştinţa mea pentru iubirea Sa, iubind pe 
fraţii mei. 

înţelegând iubirea prin experienţă. 
Iubirea lui Dumnezeu faţă de noi este în-

ţeleasă mult mai bine şi în adevărata ei valoare 
* numai când este experimentată. Rămâne acum 

dacă este experimentată sau nu, dar ea se do-
vedeşte ca o putere transformatoare când este 
primită într'un chip personal, şi experimentată 
în vieaţa personală. Dacar vrem să simţim pute-

rea ei, noi trebue să dovedim adeverirea t i in 
propria noastră comuniune cu Dumnezeu. 

Iubirea diferă de bunăvoinţă. 
Este o foarte mare deosebire între bună-

voinţă şi iubire. Dumnezeu a dat, pentrucă a 
iubit, dar ia seama cât a dat. El a dat pe singu-
rul Sau Fiu. El n'a oprit nimic. N'a avut ce să 
dea mai mult. Iubirea este în mod esenţial o 
jertfă. Darurile ei sunt măsurate nu numai prin 
ceea ce dă, ci şi prin aceea ce opreşte pentru 
sine. Darurile din bunăvoinţă sunt numai o 
parte dintr'o îmbelşugare şi nu constitue în fond 
o jertfă. Aceste două însuşiri se dovedeau la lo-
cul depunerii darurilor pentru săraci unde Isus 
observă pe bogaţii binevoitori aducându-şi da-
rurile. Intre ei veni şi „o văduvă săracă" care 
aruncă acolo doi bănuţi. Isus zise despre aceas-
ta: „Adevărat vă spun, că această văduvă să-
racă a aruncat mai mult decât toţi ceilalţi; căci 
toţi aceştia au aruncat la daruri din prisosul lor; 
dar ca a aruncat din sărăcia ei, tot ce avea ca 
să trăiască". Luca 21, 1—4. 

De aci se vădeşte că în timp ce bunăvoinţa 
este primită şi aprobată de Dumnezeu, iubirea 
este recomandată şi lăudată. Una este de folos, 
cealaltă înseamnă jertfă. Dumnezeu a dat totul 
pentrucă a iubit atât de mult. Această văduvă 
săracă a dat totul pentrucă L-a iubit atât de 
mult. Amândouă darurile acestea însemnau 
jertfe. Darul lui Dumnezeu era fără preţ. Da-
rul ei consta numai din doi bănuţi. Dar preţio-
sul Fiu al lui Dumnezeu, Cel care a fost dat tu-
turor, văzând-o aruncând cei doi bănuţi, re-
cunoscu în inima ei o iubire care era de natură 
cerească şi zise: „Această văduvă săracă a a-
runcat mai mult decât toţi ceilalţi". Cel mai 
mic dar dat din iubire este cu mult mai de va-
loare decât tot belşugul pe care-1 îngădue bună-
voinţa, pentrucă în timp ce bunăvoinţa dă în 
scop de binefacere, şi adesea fără ca aceasta să 
însemne vreo jertfă, iubirea dă totul. Iubirea 
dă, pentrucă în ea este un impuls de a da. Do-
rinţa ei de a da şi altora, de a da până la sacri-
ficiu, este dovada realităţii ei. Dorind ca noi să 
posedăm aceea ce este bun şi veşnic, Dumne-
zeu a dat până la sacrificiu. El a dat totul. A-
ceasta este dovada iubirii Sale. El a dat, nu cu 
părere de rău, ci cu toată inima şi din belşug. 
El a dat orice. 

Iubirea crede şi ascultă. 
„Prea iubiţilor, dacă astfel ne-a iubit Dum-

nezeu pe noi, trebue să ne iubim şi noi unii pe 
alţii", pentrucă aşa „cum este El, aşa suntem şi 
noi în lumea aceasta". 1 loan 4,11.17. Dar cum 
putem să iubim pe fraţii noştri dacă iubirea lui 
Dumnezeu nu este în noi? Ca răspuns la iubi-
rea Sa noi trebue să credem. Dar în cine să cre-



dom? In singurul Său Fiu. Ce înseamnă a crede 
în El? Unicul chip în care putem crede în El 
este să-L iubim şi să ascultăm de El. Iubirea nu 
se poartă necuviincios către cel care se îndreap-
tă. Adevărata iubire simte plăcere în a servi, şi 
anume servind cu supunere. Fiecare păcat este 
0 tăgăduire a iubirii faţă de Dumnezeu. Fiece 
faptă de ascultare este o dovadă de iubirt, pen-
trucă iubirea este împlinirea Legii. „Cine are 
poruncile Mele şi le păzeşte, acela Mă iubeşte". 
„Dacă Mă iubeşte cineva va păzi cuvântul Meu. 
Cine nu Mă iubeşte nu păzeşte cuvintele Mele", 
loan 14, 21. 23. 24. 

Adevărata iubire se încrede* 
Adevărata iubire se încrede în acela către 

care este îndreptată. Pentrucă Dumnezeu ne-a 
iubit atât ele mult, şi ne-a dat tot ce a avut. El 
cere ca să credem în Acela pe care L-a dat. Nu 
este cu putinţă ca în acelaşi timp să credem în 
El şi să n'avem înerredere în El. Când II iubim, 
avem şi încredere în El. Când avem încredere 
în El, Ii şi urmăm. Când Ii urmăm suntem so-
cotiţi vrednici de El, şi urmându-I înseamnă că 
1 ne predăm Lui cu tot ce ne aparţine. Dacă nu 
ne încredem în El, şi prin urmare nu-I urmăm, 
El şi să n'avem încredere în El. Când II iubim, 
„Cine iubeşte pe tată, ori pe mamă, mai mult 
decât pe Mine, nu este vrednic de Mine; şi cine 
iubeşte pe fiu ori pe fiică mai mult decât pe 
Mine, nu este vrednic de Mine. Gine nu-şi ia cru-
cea lui şi nu vine după Mine, nu este vrednic 
de Mine". Mat. 10, 37. 38. 

Iubirii îi place să slujească. 
Iubirii îi place să slujească. O vieaţă de as-

cultare de Dumnezeu este o vieaţă de slujire. 
Era profeţit despre Isus: „Iată-Mă că vin! în 
sulul cărţii este scris despre Mine — vreau să 
fac voia Ta, Dumnezeule". Şi când veni Isus, 
în ascultare împlinind voia Tatălui Său, El fu 
între oameni „ca Cel ce slujeşte", şi sacrificiul 
Său ceru ca să-Şi dea vieaţa ca răscumpărare 
pentru mulţi. Iubirea In inimile noastre dă naş-
tere la dorinţa de a sluji. Dorinţa de a sluji din 
alte motive este primejdioasă. Să observăm cu 
câtă iubire ne este prezentată această învăţă-
tură de către Maestru. Cu ocazia aceea solemnă, 
când prin simbolul sângelui Său care se varsă 
si al corpului Său care se frânge, căuta să în-
veţe pe ucenicii Săi minunatul adevăr cu pri-
vire la moartea Sa, se iscă între ei o ceartă „ca 
să ştie care din ei avea să fie socotit ca cel mai 
mare ' \ Mai înainte de toate Isus le-a arătat cât 
de puţin a slujit neamurilor lucrul pentru care 
ei se ceartă. Apoi Isus le-a descoperit că adevă-
rata înălţare vine nu prin exercitarea autorită-
ţii ci prin slujire, arătându-le prin puterea e-

xemplului că propria Sa înălţare a fost dove-
dită în slujire. Apoi întorcândU-Se spre Petru, 
prin cuvintele pe cari le adresă acestuia, El îi 
învăţă pe toţi că numai aceia cari iubesc cu a-
devărat, pot să slujească mai mult. 

Fără iubire, în primejdie spirituală. 
„Domnul a zis: ,Simone, Simone, Satana v'a 

cerut să vă cearnă ca grâul. Dar Eu M'am rugat * 
pentru tine ca să nu se piardă credinţa ta; şi. 
după ce te vei întoarce la Dumnezeu' să întăreşti 
pe fraţii tăi". Luca 22, 31. 32. Fără iubirea unei 
inimi cu adevărat convertite, Petru era în mare 
primejdie. Dar cu adevărata iubire a unui suflet 
convertit el putea să mângâie şi să întărească 
pe fraţii săi. Petru nu recunoscu nici primejdia 
şi nici nevoia sa. El avea dorinţa de a sluji Ma-
estrului său, dar în inima lui iubirea după în-
tâietate era mai mare decât iubirea faţă de 
Domnul. El era sigur că este gata să slujească 
chiar până la moarte, dar numai iubirea care 
consacră totul poate să ducă pe un om să slu-
jească până la moarte. Petru nu avea încă a-
ceastă iubire, şi înainte de a cânta cocoşul de 
trei ori, el tăgăduise de trei ori în chip ruşinos 
pe Domnul său. Dar experienţa lui Petru nu 
s'a încheiat cu tăgăduirea sa. Domnul care îl iu-
bea şi care dăduse totul pentru el, după înviere, 
zise lui Petru: „Simone, fiul lui Iona, Mă iubeşti • 
tu mai mult decât aceştia?" Petru, răspunzând 
zise: „Da, Doamne, ştii că Te iubesc". Atunci 
Isus îl invită să-şi dovedească iubirea prin slu- , 
lire iubitoare — „Paşte mieluşeii Mei". De a 
doua şi a treia oară Isus zise iarăşi: „Simone. 
fiul lui Iona, Mă iubeşti?" şi de fiecare dată Ma-
estrul invită pe Petru a sluji copiilor Săi. Dacă 
Petru era acum convertit şi iubea cu adevărat, 
exista numai o singură cale prin care putea să 
dea dovadă de ea — printr'o slujire umilă şi cu 
inimă sinceră. 

Iubirea mai tare decât moartea. 
Cuvintele pe cari le mai spuse Maestrul des-

coperiră lui Petru că slujirea la care fusese che-
mat în felul acesta cerea moartea sa; şi după 
ce i-a vorbit astfel, Isus i-a adresat invitaţia: 
„Vino după Mine". Plin de credinţă, umilit şi 
curajos, Petru îşi luă crucea şi II urmă, căci în 
inima sa venise îndemnul iubirii care consa-
crase totul. El era hotărît să urmeze pe Domnul 
Său chiar până la moartea pe cruce. El dădu $ 
totul. El nu mai era stăpânit de un simplu sen-
timent de bunăvoinţă care dorea binele Maes-
trului său, şi a fi folositor, dar care înceta de 
îndată ce era vorba a face un sacrificiu, ci cu 
mult mai mult de o iubire mai tare decât moar-
tea, care se încredea, servea şi era gata a da 
până într'atâta încât nu-i mai rămânea nimic. 



Pare potrivit că acelaşi bărbat, cu treizeci 
de ani mai târziu, avea să îndemne pe fraţii săi 
să lase ca iubirea să stăpânească în inimile lor. 
Din plinătatea unei experienţe care se adâncise 
cu trecerea anilor el scria: „încolo, toţi să fiţi 
cu aceleaşi gânduri, simţind cu alţii, iubind ca 
fraţii, miloşi, smeriţi. Nu întoarceţi rău pentru 
rău, nici ocară pentru ocară; dimpotrivă, bine-

_ cuvântaţi, căci la aceasta aţi fost chemaţi: să 
moşteniţi binecuvântarea". 1 Petru 3, 8. 9. 

Rămânem noi în iubire? 
Iubiţii mei fraţi şi surori, iubirea lui Dum-

nezeu' care întrece priceperea noastră a dat to-
tul spre a ne salva de pierzare. Lăsăm ftoi, po-
porul rămăşiţii Sale, ca iubirea aceasta să um-
ple inimile noastre şi să stăpânească sufletele 
noastre? îngăduim noi ca iubirea aceasta să 
protejeze inimile noastre împotriva răcelii şi in-
diferenţei, împotriva1 certurilor şi desbinărilor? 
Dovedim noi prin propria noastră iubire şi slu-
jirea noastră plină de sacrificiu că suntem în-
tr 'adevăr copii ai lui Dumnezeu, că iubirea lui 
Dumnezeu din inimile noastre ne-a renăscut 
spre o nădejde vie? Este de mare nevoie ca 
Spiritul lui Dumnezeu să revină la noi în acea-
stă oră de rugăciune. Inimile noastre au nevoie 
să fie reînviorate, şi spiritele noastre reînnoite. 
Iubirea noastră faţă de Dumnezeu şi faţă de 

^ adevărul Său, faţă de poporul Său şi faţă de 

lucrarea Sa, trebue să fie aprinsă din nou. Iu-
birea noastră pentru fraţii noştri din Comuni-
tate trebue să fie desăvârşită. In loc de neînţe-
legere, desbinare şi răutate, trebue să fie iubire, 
unire şi sinceritate a inimii. Oare binecuvânta-
rea lui Dumnezeu să nu vină la noi acum adu-
cându-ne mântuire, pace pentru minte şi ini-
mă şi bucurie în Spiritul Sfânt? Sfârşitul tutu-
ror lucrurilor este aproape. „Cine rămâne în 
dragoste, rămâne în Dumnezeu, şi Dumnezeu 
rămâne în el. Cum este El, aşa suntem şi noi în 
lumea aceasta: astfel se face că dragostea este 
desăvârşită în noi, pentru ca să avem deplină 
încredere în ziua judecăţii". 1 loan 4, 16. 17. 
De aceea să ne menţinem „în iubirea lui Dum-
nezeu, şi să aşteptăm îndurarea Domnului nos-
tru Isus Hristos pentru vieaţa veşnică". 

Intr 'adevăr Spiritul lui Dumnezeu stărueşte 
acum asupra noastră cu această întrebare cer-
cetătoare a inimii: „Mă iubeşti tu?" Cutezăm 
oare noi să respingem un astfel de apel? Putem 
gândi noi oare să predăm credincioasa consa-
crare altcuiva? sau să încredinţăm păstrarea 
ei, chiar pentru o singură clipă, altei persoane? 
Oare nu ne vom hotărî noi fără zăbavă să răs-
pundem din toată inima: „Da Doamne, Iţi pre-
dau tot ce-mi aparţine. Fă ca vieaţa mea de azi 
înainte să dea o dovadă lămurită că într'ade-
văr eu Te iubesc cu sinceritate". 

f W. G. Tunner 

Ncprihănirea lui 
„Căutaţi mai întâi împărăţia lui Dumnezeu 

şi neprihănirea Lui". Matei 6, 33. 
Aceste cuvinte de lămurită îndrumare, des-

prinse de pe buzele Mântuitorului acum nouă-
sprezece secole, se aplică cu o putere nemicşo-
rată nouă, celor cari trăim în aceste vremuri. 
Cetind versetele imediat dinaintea textului nos-
tru, găsim că în faţa lui Dumnezeu, mai presus 
de toate lucrurile vremelnice cum sunt mân-
carea şi îmbrăcămintea, stă nevoia omului după 
neprihănirea lui Dumnezeu. Dobândirea aces-
tei neprihăniri este un lucru neapărat trebuin-
cios pentru toţi cei cari la sfârşit de cale vor 

, avea să intre în împărăţia lui Dumnezeu. Prin 
Isus însuşi, aşa după cum arată ideea noastră 
introductivă, dobândirea ei este strâns legată 

# de împărăţie. Profetul Isaia, vorbind despre ve-
nirea celor mântuiţi înaintea lui Dumnezeu, 
uneşte neprihănirea şi împărăţia prin aceste 
cuvinte: „Deschideţi porţile ca să intre neamul 
cel neprihănit şi credincios". Isa. 26, 2. 

De cetit Sâmbătă 30 Noembrie, dimineaţa 

Dumnezeu 
Pavel, scriind despre Evanghelia mântuirii, 

zice: „Căci mie nu mi-e ruşine de Evanghelia 
lui Hristos deoarece în ea este descoperită 
o neprihănire, pe care o dă Dumnezeu". Rom. 
1, 16.17. Putem observa că în mod deosebit ne-
prihănirea lui Dumnezeu este arătată ca tre-
buind a fi dobândită de om. Accentuarea asu-
pra ideii de neprihănire a lui Dumnezeu lasă 
să se întrevadă posibilitatea unei neprihăniri 
care nu este dela Dumnezeu şi care caută a se 
arăta ca suficientă spre a întâmpina nevoia 
omului. 

Neprihănirea omului protivnică nepri-
hănirii lui Dumnezeu. 
In acea minunată Predică de pe Munte, din 

care am luat şi textul nostru de introducere. 
Isus vorbi despre o neprihănire ce era cu totul 
neîndestulătoare a face pe cei cari o au demni 
să intre în împărăţia lui Dumnezeu. „Căci vă 
spun că, dacă neprihănirea voastră nu va în-
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trece nepriliănirea cărturarilor şi a fariseilor, 
cu niciun chip nu veţi intra în împărăţia ceru-
rilor". Mat. 5, 20. Aceşti cărturari şi Farisei e-
rau oameni cari făceau mare caz de religiozi-
tatea lor şi cari în aparenţă săvârşeau mult pen-
tru ca să fie buni, însă înaintea lui Dumnezeu 
nici mărturisirea lor publică şi nici faptele lor 
nu preţuiau nimic, şi în cele din urmă, fără ex-
perienţa unei adevărate înţelegeri a neprihăni-
rii lui Dumnezeu şi a unei schimbări a inimii, 
nu puteau să intre în împărăţia lui Dumnezeu. 

Pretinsa neprihănire personală a omului, 
spre deosebire de nepriliănirea dela Dumnezeu 
este comparată de profetul îsaia în capitolul 64, 
versetul 6, cu „o haină mânjită", în timp ce ne-
priliănirea dela Dumnezeu, acordată sfinţilor 
cari vor intra în împărăţia Sa, este arătată de 
loan ca fiind ca o îmbrăcăminte de „in subţire, 
strălucitor şi curat". Apoc. 19, 8. Astfel, în con-
trast cu neprihănirea dela Dumnezeu, „in sub-
ţire, strălucitor şi curat", nepriliănirea omului, 
,.o haină murdară", ar apare ca nimic altceva 
decât nelegiuire. 
Ce este nelegiuirea? 

Pentru un moment luăm seama ce înseamnă 
pentru Dumnezeu această nelegiuire. „Orice ne-
legiuire este păcat". 1 loan 5, 17. Aceasta este o 
afirmaţie simplă şi lămurită. „Orice nelegiuire 
este păcat". 

Ce este păcatul? Răspunsul vine de aseme-
nea lămurit. „Păcatul este călcarea Legii". 1 
loan 3, 4. Dacă orice nelegiuire este păcat, şi pă-
catul este călcarea Legii, atunci neapărat ur-
mează dela sine concluzia că orice nelegiuire 
este călcarea Legii. Să mergem mai departe. Ce 
lege calcă păcatul? „Păcatul nu l-am cunoscut 
decât prin Lege. De pildă, n'aş fi cunoscut pof-
ta, dacă Legea nu mi-ar fi spus: ,Să nu pof-
teşti'". Rom. 7, 7. Prin aceste cuvinte vorbeşte 
Pavel. El trăia şi era convertit de partea crucii. 
Acelora cari ne spun că Legea celor zece po-
runci a fost desfiinţată prin cruce, trebue să li 
se arate că ceea ce arăta lui Pavel păcatul, ne 
va arăta şi nouă păcatul. Pavel care a trăit în 
acelaşi legământ cu noi, zicea că Legea care-i 
spune: „$ă nu pofteşti!", era Legea care-i arăta 
păcatul. Aceasta era Legea celor zece porunci. 

Prin următoarele texte: „Orice nelegiuire 
este păcat", „Păcatul este călcarea Legii", „Pă-
catul nu l-am cunoscut decât dacă Legea 
(cele zece porunci) nu mi-ar fi spus: ,Să nu 
pofteşti!'", ajungem la neînlăturabila concluzie 
că potrivit Scripturilor orice nelegiuire este căl-
carea celor zece porunci. Şi o confirmare ho-
tărîtă a acestei poziţii o găsim privind-o din alt 
punct de vedere. 

Ce este neprihănirea lui Dumnezeu. 
Dacă este adevărat că nelegiuirea este căl-

carea celor zece porunci, oare nu poate fi tot 
atât de adevărat că neprihănirea înseamnă pă-
zirea celor zece porunci? Lucrul acesta îl găsim 
adeverindu-se dacă deschidem la Psalmul 119. 
172 şi cetim aceste cuvinte: „Poruncile Tale sunt 
dreptate". Şi în versetul 138 este spus: „Drepte 
sunt mărturiile ce Tu le-ai dat". Dacă toate po-
runcile şi mărturiile lui Dumnezeu sunt drepte, 
sau cu alte cuvinte neprihănite, şi cineva ascul-
tă de ele, este dela sine înţeles că el va lucra 
neprihănirea, şi anume neprihănirea lui Dum-
nezeu. 

Dacă cineva păzeşte poruncile lui Dumne-
zeu în întregime din primul moment al vieţii 
sale conştiente până în ultima clipă a acestei 
vieţi, va fi un om neprihănit, pentrucă el va lu-
cra neprihănirea lui Dumnezeu. Punctul acesta 
este atins de către loan în prima sa epistolă, ca-
pitolul 3, versetul 7. „Cine trăieşte în neprihă-
nire este neprihănit, cum El însuşi este nepri-
hănit". Am ajuns astfel la această concluzie. 
Principiul neprihănirii lui Dumnezeu este Le-
gea celor zece porunci ale Sale, şi neprihănirea 
lui Dumnezeu devine a omului printr'o desă-
vârşită ascultare de acestea. Lucrul acesta se a-
devereşte judecându-1 atât din punct de vedere 
afirmativ cât şi negativ, şi este confirmat de 
Dumnezeu în acea declaraţie a lui loan în care 
spune că cel care trăieşte în neprihănire, adică 
păzeşte Legea, „este neprihănit, cum El însuşi 
(Dumnezeu) este neprihănit". 

Câţi suntem neprihăniţi? 
Se pune însă întrebarea: Câţi sunt cari au 

dat dovadă de această ascultare şi făcând ast-
fel s'au împărtăşit de neprihănirea lui Dumne-
zeu, care este de absolută trebuinţă pentru ca 
cineva să poată intra în împărăţia lui Dumne-
zeu? Dacă cetim în Romani 3, 10, găsim aceste 
cuvinte: „Nu este niciun om neprihănit, niciu-
nul măcar". Motivul este dat în versetul 23: 
„Căci toţi au păcătuit şi sunt lipsiţi de slava lui 
Dumnezeu". Ţinta o vedem, însă nimeni n'a 
atins-o, pentrucă toţi au călcat Legea lui Dum-
nezeu; de aceea „nu este niciun om neprihănit, 
niciunul măcar". 

Dorind din toată inima ca la sfârşit de cale 
să intrăm în împărăţia lui Dumnezeu prin do-
bândirea neprihănirii Sale, şi având în faţă ne-
cesitatea conformării Legii lui Dumnezeu, şi 
ştiind deci bine că nu este niciunul neprihănit, 
ce să facem? 

Unii ar putea spune: „Ei, să începem îndată 
să păzim Legea, ţinta pusă de Dumnezeu pen-
tru dobândirea neprihănirii Sale". Lucrul a-
cesta ar fi foarte potrivit, dacă noi n'am avea 
fiecare un trecut, şi anume un trecut care să îm-
piedece mereu drumul atingerii acestei ţinte. Să 
lămurim. Presupunem că un om de douăzeci de 



ani este neconvertit şi necinstit, — un hoţ. Apoi 
el este convertit şi se hotărăşte să nu mai fure, 
şi chiar nici nu mai fură. Poate oare cinstea sa 
viitoare să ascundă cândva trecutul său necin-
stit? Nu, el poate să fie foarte cinstit, dar hoţia 
aceea din trecut va rămâne pentru totdeauna 
împotriva lui, chiar dacă ar fi în stare ca de aci 
înainte să ducă o vieaţă de desăvârşită ascul-
tare. 

In afară de aceasta, Legea niciodată nu a 
fost rostită să mântuiască pe om. Cetind în Ro-
mani 3, 20: „Prin Lege vine cunoştinţa deplină 
a păcatului", găsim că Legea nu face altceva 
decât descopere răul; ea nu se îngrijeşte de 
mijlocul de îndreptare. Iacob, în epistola sa, în 
capitolul 1, 22—25, aseamănă Legea lui Dum-
nezeu cu o oglindă. La ce serveşte oglinda? Nu 
numai spre a arăta defectul sau să dea mărtu-
rie despre desăvârşire? Niciodată o oglindă nu 
poate să îndepărteze o pată sau să schimbe în-
făţişarea. Nu acesta este scopul ei. Ea doar ara-
tă defectul, însă niciodată nu-1 înlătură. La fel 
stau lucrurile şi cu Legea. Ea stă înaintea oame-
nilor ca o mare oglindă a lui Dumnezeu, dând 
la iveală nevoia omului de a se curăţi, dar nici-
odată ea nu procură mijloacele în vederea aces-
tui lucru. Cu alte cuvinte, păzirea Legii în viitor 
de către noi nu poate cu niciun chip să ispă-
şească nerespectarea Legii din trecut. 

Calea de urmat. 
Ce să facem atunci? In nevoia şi în stăruinţa 

noastră de a ajunge la neprihănirea lui Dum-
nezeu ne întoarcem din nou la Evanghelia, „în 
care este descoperită o neprihănire, pe care o 
dă Dumnezeu". In 1 Petru 2, 22 găsim aceste 
simple cuvinte cu privire la Isus: „El n'a făcut 
păcat, şi în gura Lui nu s'a găsit vicleşug". Dacă 
El n'a făcut păcat, atunci trebue să fi păzit Le-
gea Tatălui Său, pentrucă „păcatul este călca-
rea Legii". Isus a păzit Legea. „Eu am păzit po-
runcile Tatălui Meu". loan 15, 10. Deoarece El 
n'a făcut păcat, ci a păzit totdeauna Legea lui 
Dumnezeu, era deci neprihănit, dobândind ne-
prihănirea lui Dumnezeu. Pentrucă „cine tră-
ieşte în neprihănire, este neprihănit, cum El 
însuşi (Dumnezeu) este neprihănit". 1 loan 3, 7. 

Este de folos să descoperim pe Unul care po-
sedă această neprihănire; dar fireşte se ridică 
întrebarea: Cum putem noi cei cari am călcat 
în jxcioare Legea lui Dumnezeu, să ajungem 
la neprihănirea lui Dumnezeu? încurajaţi de 
faptul că am găsit pe Unul care născut în carne 
păcătoasă n'a săvârşit însă păcat şi care, păzind 
poruncile Tatălui Său, ajunse prin aceasta ne-
prihănit, şi anume dobândind neprihănirea lui 
Dumnezeu, ne întoarcem iarăşi la Cuvântul lui 
Dumnezeu, şi în Ieremia 23, 6 găsim această de-
claraţie cu privire la ISus: ..Şi iată numele pe 

care i-L vor da: ,Domnul, neprihănirea noas-
tră'!" Gândul acesta ne cuprinde pe dată min-
tea. Aceasta vrea să spună că Dumnezeu a fă-
cut posibil într'un oarecare fel ca vieaţa Fiului 
Său, de neprihănită păzire a Legii, să fie folo-
sită spre a acoperi vieaţa noastră de nelegiuită 
călcare a Legii. Dar pentru un asemenea lucru 
trebue să intervină mai întâi bunăvoinţa Ace-
luia, însuşi fără păcat, ca să ia asupră-Şi, sau 
să poarte păcatele noastre. 

întorcându-ne la Isaia 53, 5. 6 cetim această 
declaraţie cunoscută nouă şi minunat de fru-
moasă declaraţie referitoare la Isus: „Dar El 
era străpuns pentru păcatele noastre, sdrobit 
pentru fărădelegile noastre. Pedeapsa, care ne 
dă pacea, a căzut peste El, şi prin rănile Lui 
suntem tămăduiţi. Noi rătăceam cu toţii ca nişte 
01, fiecare îşi vedea de drumul lui; dar Domnul 
a făcut să cadă asupra Lui nelegiuirea noastră 
a tuturor". 

Strămutarea păcatului este deci prevăzută 
cu multă iubire în planul lui Dumnezeu pentru 
mântuirea omului. Plata păcatului, care este 
moartea, este achitată de Acela asupra Căruia 
e pus păcatul, Isus, care n'a săvârşit păcat. Isus 
purtă nelegiuirile noastre, suferind pe cruce pe-
deapsa pentru păcatele noastre. Despre El este 
scris: „EI a purtat păcatele noastre în trupul 
Său, pe lemn, pentru ca noi, fiind morţi faţă de 
păcate, să trăim pentru neprihănire".' 1 Petru 
2, 24. Această neprihănire făcută posibilă pen-
tru fiinţa omenească este neprihănirea lui Dum-
nezeu, pentrucă „pe Cel ce n'a cunoscut niciun 
păcat, El L-a făcut păcat pentru noi, ca noi să 
fim neprihănirea lui Dumnezeu în El". 2 Cor. 
5, 21. 

Cât de minunat este adevărul că „Hristos a 
suferit cum merităm noi să suferim, ca să pu-
tem fi trataţi cum se cuvine Lui. El a fost con-
damnat pentru păcatele noastre, la cari El nu 
contribui cu nimic, ca noi să putem fi îndrep-
tăţiţi prin meritele Lui, la cari noi n'am contri-
buit cu nimic. El a suferit moartea noastră, ca 
noi să putem primi vieaţa Lui". „Hristos, Lu-
mina lumii", p. 25, ed. engl. 

Ce binecuvântată lucrare săvârşită în fa-
voarea omului vinovat, care se strădueşte să fie 
neprihănit, dar care nu are putere să ajungă la 
ţintă din cauza păcatelor sale din trecut, pe cari 
nu şi le poate ispăşi prin sine însuşi! Claritatea 
planului cel plin de iubire al lui Dumnezeu era 
cunoscută profeţilor din vechime. Isaia primi 
viziunea întregului plan în zilele sale, şi în ca-
pitolul 61, versetul 10, îl vedem întrebuinţând 
această expresie de bucurie: „Mă bucur în 
Domnul şi sufletul meu este plin de veselie în 
Dumnezeul Meu; căci m'a îmbrăcat cu hainele 
mântuirii, m'a acoperit cu mantaua dreptăţii". 



Cu alte cuvinte, sdrenţele murdare ale nepri-
hănirii omului, care înaintea lui Dumnezeu este 
nelegiuire, prin darul lui Isus sunt acoperite cu 
o haină de „in subţire, strălucitor şi curat", a-
dică binecuvântata Sa vieaţă împlinitoare a Le-
gii. Acoperiţi în felul acesta, noi stăm înaintea 
Legii lui Dumnezeu îndreptăţiţi prin sângele 
lui Hristos, Legea mărturisind că noi suntem 
curăţiţi, trecându-se „cu vederea păcatele di-
nainte". Rom. 3, 21—28. 31. „Dar acum s'a ară-
tat o neprihănire, pe care o dă Dumnezeu, fără 
Lege — despre ea mărturisesc Legea şi prooro-
cii — şi anume neprihănirea dată de Dumne-
zeu, care vine prin credinţa în Isus Hristos, pen-
tru toţi şi peste toţi cei ce cred în El. Nu este 
nicio deosebire. Căci toţi au păcătuit şi sunt lip-
siţi de slava lui Dumnezeu. Şi sunt socotiţi ne-
prihăniţi, fără plată, prin harul Său, prin răs-
cumpărarea, care este în Hristos Isus. Pe El 
Dumnezeu L-a rânduit mai dinainte să fie, prin 
credinţa în sângele Lui, o jertfă de ispăşire, ca 
să-Şi arate neprihănirea Lui; căci trecuse cu ve-
derea păcatele dinainte, în vremea îndelungei 
răbdări a lui Dumnezeu; pentru ca, în vremea 
de acum, să-Şi arate neprihănirea Lui în aşa 
fel încât, să fie neprihănit, şi totuşi să soco-
tească neprihănit pe cel ce crede în Isus. Unde 
este dar pricina de laudă? S'a dus. Prin ce fel 
de Lege? A faptelor? Nu; ci prin Legea cre-
dinţei. Pentrucă noi credem că omul este soco-
tit neprihănit prin credinţă, fără faptele Legii. 
Deci, prin credinţă desfiinţăm noi Legea? Nici-
decum. Dimpotrivă, noi întărim Legea". 

Ţinta neschimbată. 
Faptul acesta n'a schimbat în niciun fel Le-

gea, ţinta. Dimpotrivă, el întăreşte Legea. în-
treaga schimbare vine prin sângele lui Hristos 
aşezat deasupra păcatelor noastre, iar nu prin 
schimbarea Legii spre a satisface nevoia. Hris-
tos plăti preţul cu sângele propriei Sale vieţi, 
îndreptăţirea este un dar dat de bunăvoie. „Ast-
fel dar, după cum printr'o singură greşeală, a 
venit o osândă, care a lovit pe toţi oamenii, tot 
aşa, printr'o singură hotărîre de iertare a venit 
pentru toţi oamenii o hotărîre de neprihănire 
care dă vieaţa". Rom. 5, 18. 

In felul acesta vieaţa lui Hristos este atri-

buită păcătosului spre a acoperi păcatele din 
trecut. A atribui însemnează „a da cuiva ceva 
ce de drept nu-i aparţine". La început noi stam 
cu toţii ca nişte cerşetori, îmbrăcaţi în sdrenţe 
murdare, dar dorind să fim neprihăniţi. Hris-
tos luă o haină de in curat, propria Sa vieaţă 
fără păcat, şi fără bani şi fără preţ o oferă tu-
turor acelora cari vor s'o primească. Aceasta e 
haina neprihănirii Sale. Prin credinţă căpătăm $ 
această haină şi datorită sângele Său suntem 
declaraţi neprihăniţi, dobândind anume nepri-
hănirea lui Dumnezeu. Astfel ajungem în con-
formitate cu Legea lui Dumnezeu, şi „fiindcă 
suntem socotiţi neprihăniţi, prin credinţă, avem 
pace cu Dumnezeu, prin Domnul nostru Isus 
Hristos". Rom. 5, 1. 

Fiind curăţiţi şi îndreptăţiţi „căci trecuse cu 
vederea păcatele dinainte" prin sângele vărsat 
al lui Isus Hristos, şi fiind astfel aduşi în con-
formitate cu neprihănirea lui Dumnezeu, lucrul 
de nevoie acuma e să fim feriţi de a mai păcă-
tui, primind vieaţa Sa dată, sau pusă la dispo-
ziţia tuturor. 

Să ne aducem aminte că neprihănirea prin 
care suntem îndreptăţiţi ne este atribuită. Ne-
prihănirea prin care suntem sfinţiţi este dăruită. 
Prima ne face demni pentru ceruri, iar a doua 
este pregătirea noastră pentru ceruri. 

Cu laudă către Dumnezeu „pentru darul Lui 
nespus de mare" şi cu credinţă îndestulătoare 
pentru a ne însuşi neprihănirea lui Isus care să 
ne curăţească, să mergem mai departe din cre-
dinţă în credinţă, primindu-L ca vieaţa noas-
tră, iar puterea Sa de Mântuitor viu pusă la dis-
poziţia noastră să păstreze curat aceea ce El a 
curăţit prin sângele Său vărsat şi prin jertfa 
vieţii Sale. 

Fie ca Domnul să facă rugăciunea înălţată 
de Pavel pentru Efeseni, din capitolul 3,17—19, 
o foarte reală şi continuă experienţă a fiecăruia 
dintre noi: „Aşa încât Hristos să locuiască în 
inimile voastre prin credinţă; pentru ca, având 
temelia pusă în dragoste, să puteţi pricepe îm-
preună cu toţi sfinţii, care este lărgimea, lun-
gimea, adâncimea şi înălţimea; şi să cunoaşteţi 
dragostea lui Hristos, care întrece orice cuno-
ştinţă, ca să ajungeţi plini de toată plinătatea 
lui Dumnezeu". 

Caut loc pentru băiatul meu. Vârsta 12 ani, cor-
polent, clasele primare terminate. De preferinţă la 
un mecanic, fie în Bucureşti, f ie în provincie. A se 
adesa fratelui T. Dragachis, Str. Gheorghe Nicolau, 
30, Bucureşti, cartierul Ferentari. 

„Curierul Misionar". 
Foaie lunară. 
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Glenn Galkins D e cetit Sâmbă tă 30 Noembrie , p. m. 

Ocupaţia creştinului — 
câştigarea de suflete 

Unul clin cele mai mari imnuri creştine scri-
se vreodată a fost inspirat 'autorului' de vizi-
unea iubirii fără seamăn a lui Dumnezeu, aşa 
cum este descoperită în Evanghelie. 

„Dacă lumea 'ntreagă toată-ar fi a mea 
N'ar fi decât 1111 preţ mic. 
Nemărginita, divina iubire a Sa 
îmi cere vieaţă, şi suflet şi tot". . 

Cu drept cuvânt, „lumea 'ntreagă" e într'a-
devăr „un preţ prea mic" spre a f i dat în 
schimb pentru iubirea lui Dumnezeu dovedită 
în marea Sa dorinţă de a mântui pe omul că-
zut. Telescopul astronomilor descoperă milioa-
ne de stele cari îşi urmează cursul lor în orbită, 
şi placa fotografică descoperă încă alte milioa-
ne nenumărate. Atunci, un suflet pierdut care 
a fost răscumpărat, este mai de valoare decât 
toate acestea? Scriitorul acestui imn a mers 
atât de departe. Şi ceea ce scrie el este în armo-
nie cu cele spuse de Psalmist când, privind 
imensitatea imperiului creaţiunii,, exclamă: 

„Când privesc cerurile — lucrarea mâinilor 
Tale — luna şi stelele pe cari le-ai făcut, îmi 
zic: ,Ce este omul, ca să Te gândeşti la el? Şi 
fiul omului, ca să-1 bagi în seamă?"' Ps. 8, 3, 4. 

Mântuirea unui suflet în împărăţia lui 
Dumnezeu merită orice preţ, însă pentru răs-
cumpărarea lui nici chiar întreg universul nu 
are o valoare îndestulătoare. Tot aurul şi pie-
trele preţioase ale pământului, şi chiar aurul 
şi mărgăritarele Cetăţii Eterne, „ar fi 1111 preţ 
prea mic". Singurul preţ care poate să plătească 
răscumpărarea celor căzuţi este sângele Mân-
tuitorului nostru, Isus Hristos. 

Şi acum, iubiţii mei fraţi şi surori, toate la-
crămile, toate rugăciunile şi toate încercările 
pe cari le-am face pentru ajutorarea acestor 
nevoiaşi, alcătuesc de asmenea un preţ prea 
mic. Suflete sărmane obosite şi descurajate, 
strigă pretutindeni după liberare, neştiind ce 
cale să apuce! Nu de mult am avut ocazia să 
vorbesc cu una din aceste fiinţe, care se cu-
fundase în adâncurile cele mai de jos. Istoria 
ei era una din cele mai tragice şi mai mişcă-
toare la care am ascultat vreodată. Şi apoi, sub 
influenţa Spiritului Sfânt, să vezi cum sufletul 
acesta începe să ridice ochii spre cer, prinzând 
o mică rază din harul şi iubirea lui Dumnezeu, 
iată un lucru ce-mi aditee lacrămi de bucurie. 

Lucrarea noastră în aceste zile este să căutăm, 
să încurajăm şi să ridicăm pe aceia cari au 
căzut Î11 păcat. Aceasta este „ocupaţia creştinu-
lui". 

Pescari de oameni 
In Marcu 1, 17 Hristos zice: „Veniţi după 

Mine, şi vă voiu face pescari de oameni". Deci 
ocupaţia creştinului este câştigarea de suflete. 
Cuvântul „ocupaţie", însemnează ceea ce tre-
bue să facă, să împlinească cineva, obligaţiu-
nea, îndatorirea sa. De aci, îndatorirea sau obli-
gaţiunea noastră ar trebui să fie de a pescui oa-
meni şi de a face ucenici, aşa cum a spus Isus. 
„din toate neamurile". „Toate neamurile" în-
semnează lotul, ne mai rămânând nimic afară. 
Cuvântul acesta cuprinde nu numai pe cei 
cari sunt în alte ţări, ci şi pe acei cari trăiesc 
alături de noi, poate chiar în propriile noastre 
căminuri, vecinii noştri. înseamnă să vorbeşti 
din cuvântul vieţii oricând şi oriunde ţi se pre-
zintă ocazia. „Care este ocupaţa ta?" întrebă 
1111 necredincios necunoscut pe un om pe care 
tocmai îl întâlnise. Răspunsul fu amabil, neşo-
văelnic, şi fără prea multe cuvinte: „Ocupaţia 
mea este de a face lucrarea la care Mântuitorul 
meu m'a chemat ca ,pescar de oameni'. A-
ceasta este ocupaţia mea. Dar în timp ce cu 
stăruinţă îmi fac acest lucru al meu, îmi câştig 
existenţa făcând şi vânzând sobe". 

Care ar fi rezultatul veşnic dacă noi, în ca-
litate de credincioşi în a doua venire în curând 
a Domnului nostru, am face fiecare din această 
ocupaţie ţinta vieţii noastre? Ni se spune de 
către serva Domnului că fiecare afacere trebue 
să fie parfumată cu Spiritul lui Hristos. De re-
petate ori suntem sfătuiţi ca toate legăturile cu 
semenii noştri, fie de afaceri fie sociale, trebue 
să răspândească în afară iubirea şi harul Ta-
tălui nostru Ceresc. Fiecare zi aduce ocazii de 
a dovedi aceste însuşiri în vieaţa noastră. 

De curând 1111 om din lume veni la biroul 
meu. Mintea sa era turburată şi nedumerită. 
Marea concurenţă pe care o întâmpinase în a-
facerea sa îl enervase. Se putea vedea că lu-
crează sub o mare povară. După ce am termi-
nat lucrul despre care era vorba, am început 
să-1 întreb despre problemele cari apăsau aşa 
de greu asupra lui, şi apoi prin harul lui Hris-



tos am încercat să-i descopăr iubirea lui Dum-
nezeu ca singurul său izvor de mângâiere şi u-
şurare. Era o experienţă cu totul nouă pentru 
el, dar inima sa răspunse. Ii dădui ideea că 
dacă ar vrea să îngenuncheze alături de biroul 
meu, aş considera ca un mare privilegiu de a 
mă ruga cu el ca Dumnezeu să-1 scoată într'un 
fel sau altul din descurajarea sa şi să-1 ridice 
deasupra tuturor. Spiritul Sfânt răspunse la 
rugăciune şi acest om fu adânc mişcat, El 
plecă cu faţa strălucind, şi cu o nouă nădejde 
arzând în inima lui. 

• Isus vine în curând. Deşi acum trăim în în-
tunerecul de miez de noapte al acestui pământ, 
zorile acelei zile măreţe încep să se ivească 
în faţa ochilor noştri obosiţi şi trudiţi. Şi suflete 
f lămânde de pretutindeni doresc după lumină 
şi liberare. Sămânţa pe care o semănăm astăzi, 
va aduce secerişul de mâine. 

Cu toţii ne aducem aminte cum Isus, pe 
când era încă copil, a fost dojenit de mama Sa 
că n'a venit împreună cu ei când au plecat spre 
casă dela sărbătoarea Paştelui din Ierusalim. 
El răspunse: „Nu stiati că Eu trebue să fiu în 
cele ale Tatălui Meu?" 

In „Slujitorii Evangheliei", începând dela 
pagina 11, serva Domnului, zice: 

„Aceeaşi devoţiune, aceeaşi consacrare, a-
ceeaşi supunere faţă de cerinţele Cuvântului 
lui Dumnezeu, care s'a manifestat în Hristos, 
trebue să fie văzută şi în servii Săi. El îşi pă-
răsi căminul Său liniştit şi paşnic, părăsi slava 
pe care o avu la Tatăl înainte de a fi lumea, 
părăsi poziţia Sa de pe tronul universului, şi 
porni ca om suferind şi ispitit; porni singur, 
ca să semene cu lacrănii, să ude cu sângele Său 
sămânţa vieţii pentru o lume pierdută. Servii 
Săi trebue să pornească în acelaşi chip ca să 
semene . . . . Vechile tovărăşii trebue rupte, pla-
nurile de vieaţă trebue părăsite, năzuinţele pă-
mânteşti date uitării. Cu trudă şi lacrănii, în 
singurătate şi prin sacrificiu, sămânţa trebue 
semănată. 

Ocupaţia Tatălui nostru este o ocupaţie im-
portantă şi urgentă. Un creştin umil auzi din în-
tâmplare pe un negustor povestind cum în ziua 
aceea făcuse „o mare afacere" cu nişte vechi-
turi, şi cum din aceasta câştigase mai multe 
mii de lei. Lucrul acesta pricinui 1111 sen-
timent de revoltă în inima lui pentrucă, gân-
dea el, „într'o singură zi omul acesta a făcut 
mai mult decât fac eu într'un an întreg". A-
tunci.o voce din lăuntrul lui părea că-i spune: 
„Unde ai fost şi ce-ai făcut astăzi?" El răspun-
se: „In casa unui păcătos, şi sufletul acela s'a 
hotărît pentru Hristos"! „Care este valoarea 
unui suflet", continuă acea voce lăuntrică. El 
răspunse: „Cum, un suflet este mai de valoare 
deeât toată lumea, cu toate bogăţiile ci, şi cu 

toate lucrurile ei de preţ". Atunci vocea zise: 
„Tu ai făcut o afacere mai* mare decât omul 
acesta. De ce eşti invidios?" Da, fraţilor, aface-
rea pe care ne-a încredinţat-o Tatăl nostru este 
cea mai mare şi mai măreaţă din lume, şi fă-
găduinţele Sale sunt credincioase şi sigure pen-
tru acei cari intră în această lucrare de semă-
nat şi de seceriş. 

1 
Liberarea aflată într'un colţişor 

Acum câtva timp călătoream într'un tren. 
Cu ocazia unei alte călătorii întâlnisem pe con-
ductorul trenului şi îi dădusem unele din scrie-
rile noastre. După ce trenul părăsi staţia, el ve-
ni şi stătu lângă mine, şi începu să-mi vorbeas-
că despre lucrurile pe cari le cetise în literatura 
care-i fusese dată. In curând el fu chemat în 
altă parte. Eu observai că omul de serviciu al 
acestui vagon încercase să asculte la cele ce vor-
beam noi. El veni numaidecât la mine şi mă 
întrebă: „Scuzaţi, domnule, dumneavoastră 
sunteţi Adventist de Ziua Şaptea?" „De ce între-
baţi?"* continuei eu. „Ei", zise el, „mi-am dat sea-
ma că sunteţi Adventist, din cele ce v'am auzit 
vorbind cu conductorul". „Ce ştiţi despre Ad-
ventiştii de Ziua Şaptea?" întrebai eu mai de- , 
parte. El zise: „Vecinul meu este Adventist de 
Ziua Şaptea, şi el m'a învăţat şi a încercat să-mi 
ajute la studiul Bibliei, şi eu am ajuns la con-
cluzia că felul cum interpretează el Biblia este 
bun". „Acum sunteţi Adventist de Ziua Şaptea? 
Sunteţi membru al Comunităţii?", întrebai eu. 
„Nu domnule, nu sunt. Doresc aceasta mai 
mult decât orice pe lume, dar nu pot". Gândin-
du-mă că poate el crede că 1111 i-ar fi posibil să 
păzească Sabatul şi să-şi mai păstreze şi servi-
ciul, am început să-i spun că trebue să aibă 
credinţă în Dumnezeu să înceapă şi să asculte 
de El, încrezându-se în El pentru nevoile aces-
tei vieţi. „O", zise el, „nu aceasta mă împie-
decă. Dar este 1111 obiceiu care mă stăpâneşte 
şi pe care nu pot să-1 înving. A111 încercat, am 
încercat şi iar am încercat, dar 1111 pot să fiu 
Adventist de Ziua Şaptea şi să continui să fu-
mez, — 1111 pot să mă las de fumat". 

Eu i-am povestit experienţa mea din trecut, 
înainte de a fi creştin, cum eram 1111 fumător 
pasionat şi niciodată n'am fost în stare să mă 
las de fumat până când puterea dătătoare de 
vieaţă a lui Isus n'a venit în inima mea. „0, aş 
dori să am şi eu o experienţă ca aceasta". „Iu-
bitul meu frate, poţi să ai o experienţă ca a- ,„ 
ceasta. Acelaşi Isus care m'a scăpat pe mine de 
obiceiul acesta, te va scăpa şi pe tine". „Cre-
deţi că va face lucrul acesta? Credeţi că El iu- q 
beşte pe un sărman bătrân ca mine?" „Iubitul 
meu frate, Tatăl nostru ceresc 1111 Se uită la faţă. 
Cu siguranţă că El te iubeşte. El a murit pen-
tru tine". 



Apoi l-am întrebat dacă foloseşte cineva 
compartimentul particular dela capătul vago-
nului. El spuse că este gol. „Să mergem şi să 
căutăm a găsi liberare chiar acum". Am mers 
în compartimentul acela mic, am îngenunchiat, 

f şi în timp ce trenul alerga pe şinele de oţel, noi 
strigam către Dumnezeu după liberare. Acum 
am bucuria de a vă spune că Dumnezeu a libe-

• rat pe omul acesta, şi el este un păzitor al Sa-
batului, bucurându-se în adevăr. L-am întâlnit 
cu ocazia unei călătorii prin câmpul acela, şi 
faţa sa amabilă radia de o bucurie sfântă. Spi-
ritul profeţiei zice: 

„Pe toată întinderea pământului, bărbaţi şi 
femei privesc cu atenţiune spre ceruri. Rugă-
ciuni, lacrămi şi cereri se înalţă din partea su-
fletelor doritoare de lumină, har şi Spirit Sfânt. 
Mulţi se află la pragul împărăţiei, aşteptând 
doar să fie luaţi înlăuntru. îngerul conduse pe 
Filip la unul care căuta lumină Astăzi în-
gerii vor conduce paşii acelor lucrători cari vor 
îngădui Spiritului Sfânt să le sfinţească limbile 
şi să le cureţe şi să le înnobileze inimile". — 
„Faptele Apostolilorpag. 109. 

Iată o solie personală pentru fiecare dintre 
noi, şi care nu poate fi trecută cu vederea. Gân-
diţi-vă, ea zice că îngerii stau gata să conducă 
pe martorii serioşi şi plini de iubire pentru su-

^ flete la aceia cari privesc cu mare atenţie spre 
ceruri şi cari doresc liberare din necazurile, 
desamăgirile şi păcatele lumii acesteia. Ei vă 

? aşteaptă pe voi, pe mine. „Voi sunteţi martorii 
Mei, zice Domnul". Isaia 43, 10—12. 

Un pas spre Isus şi apoi încontinuu cu El 

Cuvântul lui Dumnezeu. „Prietene", zisei cu, 
„crezi că ar fi ne la locul său ca doctorul şi cu 
mine să îngenunehem aci în biroul D-tale, şi 
să cerem dela Dumnezeu ca să-ţi îndrepte paşii, 
şi să-ţi conducă mintea într'acolo încât să pri-
meşti mângâierea şi speranţa cuprinsă în Sfin-
tele Scripturi"? „Nu", răspunse el, „voiu fi fe-
ricit, dacă veţi face lucrul acesta". Am îngenun-
chiat şi am înălţat o scurtă rugăciune. Omul 
acesta părea foarte recunoscător. 

La trei sau patru săptămâni mai târziu am 
primit vestea că doreşte să mă vadă. Când l-am 
întâlnit am putut să văd că în el avusese loc o 
puternică transformare. El întinse mâna, şi 
spunându-mi pe nume, zise: „Sunt aşa de feri-
cit că te văd iarăşi. Iţi aminteşti când erai aici 
cu doctorul şi ai dat ideea să ne rugăm?" 
„Da". „Ca rezultat", continuă el, „în sufletul 
meu luă naştere o mare bucurie şi o nouă nă-
dejde. Când am ajuns acasă în seara aceea, 
m'am simţit îndemnat să citesc din Biblie. N'a-
veam niciuna, dar mi-am procurat una. In tini]) 
ce citeam simţeam îndemnul ca să mă rog, — 
lucru pe care nu-1 mai făcusem niciodată". A-
poi cu lacrămi în ochi zise: „Şi acum mă scol 
mai de dimineaţă cu patruzeci de minute ca să 
citesc şi să mă rog, şi câtă bucurie simt în su-
fletul meu!" 

Aceasta a avut loc acum aproape doi ani. 
Iată aci o parte dintr'o scrisoare pe care am 
primit-o mai târziu dela acest iubit suflet: 

„In clipele liniştite de dimineaţă pe cari le 
petrec cu Dumnezeu, numele dumitale îmi vine 
mereu în minte, şi mulţumesc lui Dumnezeu 
pentru legătura ce am avut-o cu D-ta. Cât de 
mult preţuesc cadoul pe care l-am primit dela 
D-ta, ,Calea către Hristos' şi 'Straja Dimineţii' 

Un pas spre Isus, un pas pentru Isus 
şi un pas cu Isus este tot ceea ce formează viea-
ţa mea în fiecare zi. Deoarece ascult şi fac voia 
Sa, pot pricepe repede punctele principale ale 
adevărului, dar mă lipesc de simplitatea co-
pilărească. Fac întâi un pas, şi celălalt vine 
uşor după acesta. Eu trăiesc într'un continuu 
prezent, fără să mă sinchisesc de ziua de mâine, 
încredinţând totul în mâna Lui, aşa că atunci 
când viitorul devine prezent, eu sunt gata pen-
tru el, mergând alături de Isus. Am devenit 
foarte sârguincios în ocupaţia mea, dar am de-
venit zelos în spirit, servind pe Domnul. Spu-
nând aşa de multe ar părea că mă laud, dar 
nu. Prin cuvântul mărturiei mele şi prin sân-
gele Mielului' am biruit. A trebuit să arunc nu-
mai o privire asupra ,hainei mele murdare', pe 
care am schimbat-o cu mantia cea măreaţă 
a lui Hristos, ca să mă umilesc în ţărână. Am 
scris spre slava lui Dumnezeu şi ca bucuria 
D-tale, iubite frate, să fie deplină". 

Acum câteva luni mă aflam în biroul unui 
hotelier de seamă din California de sud. Vor-
beam despre unele chestiuni de afaceri. După 
ce noi am terminat cu cele ce aveam de vor-
bit, am încercat să aduc vorba despre stările 
din lume, şi rostul lor spiritual. Părea că aceas-
ta îl interesează într'o oarecare măsură, dar de-
oarece era ocupat n'am rămas mult timp. După 
două sau trei săptămâni am avut iarăşi ocazia 
să dau pe la biroul său, de data aceasta în tovă-
răşia unuia dintre medicii noştri. Când eram a-
proape să plecăm, mă întorsei spre bărbatul 
acesta, făcând unele comentarii asupra conver-
saţiei noastre anterioare, şi zisei: „Prietene, 
poate nu eşti creştin, poate nu crezi în Biblie, 

I dar eu cri5d; şi aceste evenimente cari au loc 
astăzi în lume înseamnă mult pentru mine, 
pentrucă ele sunt împlinirea profeţiilor". El 

* răspunse că de mult timp nutrise în inima sa 
dorinţa de a cunoaşte ceva despre Biblie, dar 
că nimeni nu încercase să-1 înveţe. Aceasta 
veni ca o ocazie pentru mine, şi mă decisei ca 
să fac pe omul acesta sa cunoască mai mult din 



Un moment fericit în vieaţa 
unui explorator 
Acum câteva luni am vizitat insulele Ilavai, 

cari formează acum o parte din Uniunea Paci-
fic. Mi s'a oferit loc într'o cabină cu încă alţi 
doi domni. Eu nădăjduiam ca această călăto-
rie cu vaporul să fie folosită de Domnul într'un 
fel oarecare ca o mărturie pentru El. Pe unul 
din cei doi domni l-am văzut prea puţin, pen-
trucă el nu intra în cabină de obiceiu decât că-
tre miezul nopţii, sau deloc. Celălalt, un doctor, 
mi-a făcut impresia a fi un om foarte nobil. 
El era un membru din comitetul unuia din cele 
mai renumite spîtaluri din America, unul al 
cărui nume impune respect în cercurile medi-
cale. Călătorea cu clasa doua pentrucă, îmi 
spunea el, a găsit că oamenii sunt mai simpatici 
şi mai prietenoşi. El era explorator, un băr-
bat care făcuse un mare număr de călătorii. 
Petrecuse doi ani cu amiralul Byrd în regiunea 
antarctică, iernând cu acesta în Mica Americă. 
Acum era în drum spre aceleaşi regiuni. 
Trebuia să se întâlnească în Honolulu cu 1111 alt 
cunoscut explorator antarctic şi amândoi să 
meargă spre Auckland, Noua Zelandă, unde 
aveau să fie întâmpinaţi de un vapor Norve-
gian echipat pentru explorarea polului sud. 

începurăm să vorbim despre lucrurile obiş-
nuite. Ii vorbii despre lucrarea noastră medi-
cală, şi el, fiind medic, a fost adânc interesat, 
li vorbii despre sanatoriile noastre, despre dis-
pensariile şi spitalele noastre cari încercuesc pă-
mântul, şi despre îngrijitorii de bolnavi şi me-
dicii consacraţi cari conduc aceste instituţii. Ii 
vorbii despre lucrarea noastră de educaţie, şi 
despre biruinţele bravilor noştri misionari din 
toate ţările. Interesul său crescu. Apoi am înce-
put să desvălui în faţa lui solia însăşi. I-am 
povestit ceva din propria mea experienţă, des-
pre felul cum cu câţiva ani mai înainte am ieşit 
din lume, şi despre pacea şi bucuria care a luat 
naştere în inima mea ca urmare a acestui lu-
cru. In timp ce ne apropiam de Honolulu eu 
rugam pe Dumnezeu ca să-mi dea posibilitatea 
să-i las o parte din solie care să-i impresioneze 
şi mai mult mintea şi inima sa cu adevărurile 
despre cari discutasem. 

In ultima noapte, când eram aproape să 
mergem la culcare, am adus vorba din 11011 des-
pre familia sa. I-am readus aminte cum el îmi 
spusese cât de mult iubeşte pe ai săi. Atunci 
i-am zis: „Iată, domnule doctor, d-ta ai început 
o călătorie primejdioasă. Poate că nu te vei mai 
întoarce niciodată să-ţi mai revezi familia". El 
deveni gânditor şi răspunse: „Da, este adevărat. 
Eu cunosc prea bine primejdiile cari mă aş-
teaptă". „Acum", zisei eu. „aceasta poate să 
fie ultima dată când mai suntem împreună. 

Mâine de dimineaţă ajungem în Honolulu, d-ta 
spre a călători mai departe, iar eu spre a ră-
mâne acolo pentru câtva timp. Ai vrea să ne 
rugăm împreună, cerând dela Domnul ca să 
binecuvinteze pe cei iubiţi ai dumitale, să în-
grijească de ei şi de d-ta şi să facă din d-ta o 
binecuvântare pentru ei şi pentru mulţi alţii?" 
El răspunse afirmativ, şi îngenunchiarăm îm-
preună. 

Eu am înălţat o scurtă rugăciune, cerând 
mai ales ca Dumnezeu să folosească într 'un fel 
oarecare pe omul acesta spre slava numelui Său 
şi spre mântuirea sufletelor. După ce am ter-
minat, am mai zăbovit un moment, şi el a rostit 
cinci cuvinte, dintre cari am putut înţelege nu-
mai pe ultimul, „amin". Când ne ridicarăm 
el se întoarse spre fereastră, stergându-şi ochii. 
Apoi strângându-mi mâna zise: „Prietene, ani 
făcut multe experienţe în călătoriile mele în ju-
rul lumii şi în locurile primejdioase, dar aceas-
tă experienţă este una din cele mai frumoase 
din vieaţa mea. Iţi sunt profund recunoscător. 
Vei continua să te rogi pentru mine?" „Da, 
domnule doctor, voiu face bucuros lucrul aces-
ta. Dar te rog să faci ceva pentru mine. Vrei 
să faci aceasta?" „Dacă e posibil voiu face", 
răspunse el. „Dacă îţi voiu da ceva de cetit, 
vei ceti cu inima deschisă, crezând că Dumne-
zeu îţi aduce solia ce este cuprinsă aci?". El 
răspunse că e dispus să facă aceasta. „Apoi 
dacă ti se prezintă ocazia în' iarna viitoare când 
vei f i ' cu oamenii dumitale în zăpezile regiuni-
lor antarctice, vrei să le citeşti şi lor?" El răs-
punse că va face aceasta dacă i se va prezenta 
ocazia. Astfel am mers la culcare. 

I11 dimineaţa următoare am debarcat în 
Honolulu. Când îmi luai rămas bun el zise : „Să 
nu uiţi". Am mers la biroul misiunii şi 
mi-am procurat un volum din „Marea Luptă" 
legată în piele roşie, scriind câteva rân-
duri într'o foaie volantă. La acestea am mai 
adăugat şi o carte în limba engleză „Lumea 
care se schimbă", şi dându-le pe amândouă in-
tendentului vaporului l-am rugat să le îmmâ-
neze doctorului în dimineaţa următoare când 
vaporul avea să părăsească portul. Ce va ieşi 
din aceasta numai Dumnezeu ştie. Sămânţa a 
fost semănată, de roade Se va îngriji El. 

Lucrarea personală de câştigare de suflete 
este cea mai mare lucrare pe care Dumnezeu 
a îngăduit-o oamenilor s'o facă. Aceasta era 
metoda de lucrare preferată de Hristos, şi este 
calea cea mai sigură de succes pentru noi. Cea 
mai mare predică din lume este influenţa unui 
copil serios şi consacrat al lui Dumnezeu, măr-
turisind despre puterea cea măreaţă a harului 
lui Hristos în propria sa vieaţă. Şi aduceţi-vă 
aminte, iubiţi fraţi şi surori, că pretutindeni se 
găsesc bărbaţi şi femei, necăjiţi, încurcaţi, des-



curaj aţi, cari strigă după liberare, şi Dumnezeu 
doreşte să folosească pe cei mai umili dintre 
copiii Săi spre a ajunge la aceştia. El doreşte 
să Se folosească de tine, El doreşte să se folo-
sească de mine. 

Aceasta este ocupaţia pe care ne-a încre-
dinţat-o Tatăl — câştigarea de suflete. 

„Trezeşte-mă, trezeşte-mă, o Doamne! După cum ştii; 
Trezeşte-mi inima să simtă pentru-ai Tăi fii. 
Trezeşte-mă să dau, să merg — şi să mă rog 

necontenit. 
Mă ţine treaz pan ' ce-al Tău steag de sânge înroşit 
Va fâlfâi în locurile ce 'n-întunerec zac — 
Peste pustii unde nicicând o cruce s'a-'nălţat. 

Steen Rasmussen De cetit Duminecă 1 Decembrie 

Apel către tineretul nostru 
In iubirea Sa nesfârşită Dumnezeu invită 

pe tineretul din zilele noastre să ia seama la 
apelul Mântuitorului: „A venit învăţătorul, şi 

. te cheamă". loan 11, 28. Trăind într'o vreme 
când nelegiuirea creşte cu o repeziciune alar-
mantă, când nu numai tineretul, dar chiar o-
menirea în general săvârşeşte şi chiar apără 
păcatul şi nedreptatea, este de mare trebuinţă 
ca tineretul mişcării advente să ia seama la 
chemarea Mântuitorului şi să preţuiască cu în-
grijire valorile spirituale în lumina evenimen-
telor şi tendinţelor actuale. 

Pe de o parte, vedem cum lumea în goana 
ei nebună după putere şi plăceri se grăbeşte 

ş* spre ruină şi distrugere. Pe de altă parte, ne 
dăm noi seama că apropierea tot mai mult de 
Dumnezeu şi însetarea cum şi flămânzirea 

v după apa dătătoare de vieaţă şi după pâinea 
vieţii este de o mare necesitate pentru creşte-
rea şi desvoltarea noastră spirituală? 

Un tablou Biblic 
Apostolul zugrăvi foarte viu vremea aceasta 

când scrise: „Pentrucă oamenii vor fi iubitori 
de sine, iubitori de bani, lăudăroşi, trufaşi, hu-
litori, neascultători de părinţi, nemulţumitori, 
fără evlavie, iubitori mai mult de plăceri, 
decât iubitori de Dumnezeu; având doar o for-
mă de evlavie, dar tăgăduindu-i puterea". 2 
Tim. 3, 2—5. Chiar în mijlocul acestei situaţii 
turburi şi nenorocite, Domnul dă făgăduinţa: 
„In zilele de pe urmă, zice Dumnezeu, voiu tur-
na din Duhul Meu peste orice făptură ; feciorii 
voştri şi fetele voastre vor prooroci, tinerii voş-
tri vor avea vedenii". Fapte 2, 17. Din această 
declaraţie reiese lămurit că în timp ce zilele 

I sunt rele, de asemenea am ajuns într'un timp 
al unei ocazii fără precedent pentru tineretul 
mişcării advente, când apelul pentru o deplină 

I predare şi consacrare trebue să găsească răs-
puns în căminurile şi Comunităţile noastre. 

Care este situaţia noastră ca indivizi şi ca 
o oaste organizată de tineri? Sunt fără îndoială 
mulţi cari au fost învinşi de furia valului de 

influenţe nimicitoare de suflete, şi cari sunt 
purtaţi încoace şi încolo, pierzându-şi nădej-
dea, şi curajul. Alţii poate că nu sunt pe deplin 
conştienţi de seriozitatea pagubelor pe cari şi-
voiul de plăceri vătămătoare, literatură primej-
dioasă şi tovărăşii suspecte le aduce în cursul 
său violent. 

In mijlocul decăderii în general a ţintelor 
nobile în lume, creşterea apostazierii dela ade-
văr şi virtute, ne bucurăm că vedem în mijlocul 
tineretului nostru o puternică şi nobilă gru-
pă de tineri şi tinere cari dovedesc prin vieaţa 
lor zilnică de sobrietate, judecată sănătoasă şi 
sinceritate faţă de principiile cari formează o 
parte inseparabilă de caracterul creştin. 

Cercetând cu de-a-mănuntul pag'inele Scrie-
rii Sfinte, observăm că în timpul veacurilor tre-
cute apelul lui Dumnezeu faţă de tineret a pri-
mit un răspuns nobil şi din toată inima. Ca-
ractere ca al lui Abel, Iosef, Samuel, David, 
Estera, Rut, Daniel şi cei trei tovarăşi, vor con-
tinua până la sfârşitul timpului să inspire şi să 
însufleţească pe tineri să ducă o vieaţă ca a lui 
Hristos. 

Apelul divin 
Apelul adresat împărătesei Estera: „Cine 

ştie dacă nu pentru o vreme ca aceasta ai ajuns 
la împărăţie?", este apelul adresat tineretului 
Adventist de Ziua Şaptea din vremea aceasta. 
Noi suntem chemaţi chiar pentru o vreme ca 
aceasta. Aşa cum Daniel şi cei trei tovarăşi ai 
săi au rămas statornici şi credincioşi faţă de 
planurile lui Dumnezeu în zilele lor tot aşa a-
vem şi noi privilegiul în generaţia aceasta de a 
dovedi credincioşia şi sinceritatea noastră a-
tunci când încercările şi greutăţile ne copleşesc. 

Un cunoscut educator a făcut următoarea 
observaţie izbitoare: „Lumea merge spre dis-
trugere nu din cauza lipsei de cunoştinţă, ci din 
cauza lipsei de caractere". De aceea, cea mai 
mare nevoie a lumii, şi a acestui popor, „este 
nevoia de bărbaţi, cari să nu se lase cumpăraţi 
sau vânduţi, şi cari în adâncul sufletului lor 



sunt sinceri şi oneşti; bărbaţi cari nu se tem 
de a numi păcatul cu numele său adevărat; 
bărbaţi a căror conştiinţă se îndreaptă către 
datorie ca şi acul magnetic către pol; bărbaţi 
cari vor sta pentru dreptate chiar dacă s'ar nă-
rui cerul". „Educaţie", p. 54. 

Noi suntem convinşi că părinţi, învăţători, 
predicatori, slujbaşi ai Comunităţii, şi toţi acei 
cari iubesc şi se interesează de tineretul nostru 
îşi vor da mâna şi vor depune puteri unite pen-
tru mântuirea, păstrarea şi educarea tineretului 
nostru pentru Hristos, şi vor folosi influenţa lor 
spre a menţine înaltele şi sfintele idealuri creş-
tine cari caracterizează mişcarea adventă, şi 
prin învăţătură şi exemplu să ajute la ocrotirea 
moştenirii bisericii. 

In acelaşi timp apelăm la întreg tineretul 
nostru din toate părţile lumii ca să-şi predea 
puterea, talntele şi entuziasmul lor lui Dumne-
zeu. Nu este vreme să ne jucăm sau să stăm de 
vorbă cu păcatul, să ne amestecăm în bunurile 
prefăcute ale duşmanului, şi să ajungem a fi 
învăluiţi de amăgirile şi atracţiile unei lumi din 
ce în ce mai decăzute şi mai nelegiuite. Pen-
tru a păstra sufletul şi vieaţa curate de strică-
ciunea şi mânji tura lumii, este nevoie de ceva 
mai mult decât un simplu interes în temele 
prezentate de Evanghelie şi o cunoştinţă super-
ficială a învăţăturilor din Cuvântul lui Dumne-
zeu. Nimic mai puţin decât o pasiune arzătoare 
după lucrurile lui Dumnezeu nu va face faţă 
acestei nevoi. Trebue să ne străduim să facem 
experienţa exprimată de Psalmist: „Râvna Ca-
sei Tale mă mănâncă". Ps. 69, 9. Nimic de po-
runceală sau de spoială nu va face faţă cerinţe-
lor lui Dumnezeu în lupta noastră împotriva 
păcatului şi ispitelor. 

Nevoia supremă 
Nevoia supremă a tineretului nostru şi a tu-

turor copiilor lui Dumnezeu este, mai întâi, să 
aibă ei înşişi acea vitalitate şi putere spirituală 
exemplificate aşa de puternic în vieaţa Maes-
trului nostru. Trebue să aibă loc o adevărată 
redeşteptare a vieţii spirituale, o puternica re-
înviere a acelei vieţi care vine de sus — acea 
completă predare, „robind orice gând spre su-
punere la Hristos". 2 Cor. 10, 5. In cuvintele 
apostolului apelul pentru completă predare zice 
astfel: „Vă îndemn dar, fraţilor, pentru îndu-
rarea lui Dumnezeu, să aduceţi trupurile voas-
tre ca o jertfă vie, sfântă, plăcută lui Dumne-
zeu; aceasta va fi din partea voastră o slujbă 
duhovnicească". Rom. 12, 1. 

Menţinerea şi desvoltarea acestei vieţi spiri-
tuale. această personală experienţă zilnică cu 
Dumnezeu, această „slujbă duhovnicească", în-
semnează o luptă cu eul nostru şi cu lumea, dar 

făgăduinţa este dată că noi putem fi mai mult 
decât biruitori prin sângele Mielului. In cartea 
„Solii către tineret" ni se spune: „Satana este 
un vrăjmaş înverşunat, care are atenţia aţin-
tită asupra scopului său de a duce pe tineret pe 
o cale cu totul contrară aceleia pe care ar în-
gădui-o Dumnezeu. El ştie prea bine că nu e-
xistă nicio altă clasă care poate să facă atât de 
mult bine ca tinerii şi tinerele cari sunt predaţi 
lui Dumnezeu". — Pag. 204. 

Aşezarea în linie de bătaie a forţelor rele ale 
arhivrăjmaşului constitue un puternic apel 
către tineretul nostru. Marele nostru Coman-
dant care n'a pierdut nicio bătălie, Îşi pregă-
teşte de asemenea o armată pentru lupta care 
este aproape să se dea. Cu siguranţă că acesta 
este timpul cel mai potrivit ca să ne avântăm 
fără nicio rezervă, oricare ar fi ea, în lupta 
pentru adevăr şi dreptate. Din nou cetim: „As-
tăzi El (Dumnezeu) cheamă tineri şi tinere cari 
sunt tari şi harnici atât spiritual cât şi corporal. 
El doreşte ca în lupta împotriva domniilor, stă-
pânitorilor şi duhurilor răutăţii cari sunt în 
locurile cereşti, să aducă puterile lor viguroase 
şi sănătoase ale creierului, oaselor şi muşchi-
lor". — „Sfaturi pentru învăţători", p. 53H. 

In această luptă uriaşă din partea duşma-
nului în scopul stăpânirii tăriei şi talentului ti-
neretului nostru, fiecare tânăr şi tânără ar tre-
bui să-şi păzească bine intrările sufletului. Da-
toria sentinelei trebue să fie îndeplinită ca nu 
cumva vrăjmaşul să câştige superioritatea in 
unele lucruri cum ar fi pofta, lecturi nepermise, 
îmbrăcămintea, petrecerile, sexulitatea, senti-
mentalismul, şi tovărăşiile rele. Tinereţea, 
anticamera bărbăţiei şi a femeii depline, a-
cesta este timpul când se iau hotărîri cari ho-
tărăsc ultima perioadă a vieţii. Este timpul 
când se simte nevoia de sfatul folositor al celor 
mai înaintaţi în vârstă şi mai cu experienţă, 
sfat care trebue să fie luat în seamă. 

Ce să cetim? 
Trăim într'o vreme când se citeşte mult. Li-

brăriile şi bibliotecile tuturor ţărilor sunt pline 
cu literatură ieftină şi uşoară care nu-şi merită 
numele de literatură. Lipsa de cumpătare în ce-
tire a devenit unul dintre relele veacului. După 
cum băuturile alcoolice şi tutunul au o acţiune 
distrugătoare asupra ţesuturilor corpului ome-
nesc, tot astfel literatura fără valoare otrăveşte 
gândurile, slăbeşte puterile morale şi intelec-
tuale, amorţeşte, desecliilibrează, şi paralizează 
mintea, şi în cele din urmă, dacă se continuă 
tot aşa mai departe, ea răpeşte sufletul de ori-
ce putere de vieaţă spirituală. In privinţa aceas-
ta ne este dată următoarea avertizare: 

„Satana ştie că mintea este influenţată în-
tr'o mare măsură prin ceea ce i se dă ca hrană. 



El caută să facă atât pc tineri cât şi pe cei mai 
în vârstă să citească basme, cărţi de poveşti şi 
altă literatură. Cetitorii unei astfel de literaturi 
ajung nepregătiţi pentru datoriile cari stau în 
faţa lor. Ei trăiesc o vieaţă ireală, şi n'au nicio 
dorinţă să cerceteze Scripturile şi să se hră-
nească cu mana cerească Lepădaţi cu ho-
tărîre toată literatura fără valoare. Această li-
teratură nu va întări spiritualitatea voastră, ci 
va introduce în minte sentimente cari strică ima-
ginaţia, făcându-vă să cugetaţi mai puţin la I-
sus, şi să stăruiţi mai puţin asupra preţioaselor 
Sale învăţaturi". — „Solii către tineret", p. 271. 
273. Nu vom îndepărta noi odată pentru tot-
deauna lucrul acesta vătămător, literatura uşoa-
ră? In puterea lui Dumnezeu suntem în stare 
să facem lucrul acesta. Cu ajutorul Său să ne 
hotărîm să facem aceasta. 

Principiile curăţeniei sociale 
Isus trebue să prezinte înaintea Tatălui o bi-

serică fără pată şi fără sbârcitură. încercarea 
continuă a vrăjmaşului este de a zădărnici a-
cest plan al lui Dumnezeu. El face să apară ca 
şi cum principiile curăţeniei sociale sunt prea 
sus. Scopul său este de a amorţi conştiinţa şi să 
pângărească templul corpului copilului lui 
Dumnezeu. Trăim într'o epocă de desfrâu. 
Mulţi tineri au pierdut legătura lor cu Dumne-
zeu prin amăgirea păcatelor cari mânjesc cor-
pul. Credem de datoria noastră să dăm un aver-
tisment în privinţa aceasta. Nu numai că duş-
manul a spart întăriturile ici şi colo, dar a în-
cercat chiar să se stabilească în inimă. Calea 
Regelui trebue să fie netedă, coste aceasta ori-
cât, şi biserica, precum şi templul nostru cel 
viu, trebue să fie ţinut curat de orice mânji-
tură. Domnul a prevăzut această cursă înşelă-
toare a vrăjmaşului, şi pentru aceasta ne-a dat 
următoarea avertizare solemnă: „Nimeni nu 
poate să fie creştin şi să practice obiceiuri cari 
slăbesc organismul, pricinuesc o stare de distru-
gere a forţelor vitale, şi termină prin naufra-
gierea completă a fiinţelor create după chipul 
lui Dumnezeu. Această pângărire morală îşi va 
aduce cu siguranţă rodul ei. Cauza trebue să-şi 
aibă efectele". — „Un apel solemn", p. 75. 

Această solemnă avertizare este în armonie 
cu ceea ce apostolul Pavel exprimă în îndruma-
rea sa adresată bisericii din Corint: „Ci mă 
port aspru cu trupul meu, şi-1 ţin în stăpânire". 
1 Cor. 9, 27. Este foarte necesar pentru fiecare 
dintre noi în aceste zile să ne formăm mintea 
în gânduri de curăţie, şi să evităm orice apa-
renţă de răutate. 

Petrecerile 
Un alt câmp de exploatare pentru duşman 

este acela al petrecerii. Fiecare orăşel, îşi are 

astăzi cinematograful şi teatrul său. sală de dans-
şi de biliard, cârciumă sau local de joc. Merge-
rea în aceste suspecte localuri de distracţii nu 
trebue să fie îngăduită tineretului Adventist de 
Ziua Şaptea. A glumi şi a te ocupa cu pornirile 
şi patimile sufletului, este o experienţă foarte 
primejdioasă. înseamnă să te joci cu un foc ce 
poate distruge vieaţa. Micşorarea puterii voinţei 
urmează în mod neînlăturabil atunci când ci-
neva stărue în a lua parte la petreceri ce lasă 
de gândit. Este cu neputinţă menţinerea carac-
terelor curate şi a unei tării neobişnuite, să ră-
mâi om al virtuţii, curat, şi să desvolţi gustul 
pentru ce e bine, şi în acelaşi timp să fii stăpâ-
nit de aceea ce este necurat şi foarte adese ori 
desgustător. De aceste rele moderne trebue să 
n<& ferim ca de lepră. Indreptaţi-vă mintea şi 
legaţi-vă de Dumnezeu în rugăciune ca să nu 
pătrundă în ea prin ochii voştri nimic ce ar fi 
vătămător sau ar mân j i într'un fel oarecare 
capodopera lui Dumnezeu. Orice plăcere care 
tinde să slăbească pe om în lupta împotriva pu-
terilor adversarului, este plătită cu un preţ 
foarte mare. 

O altă cale ascunsă a duşmanului ne este 
descoperită în această solie: „Satana face sfor-
ţări deosebite ca să-i ducă (pe tineri) să caute 
fericirea în plăcerile lumeşti, şi să se îndreptă-
ţească pe ei înşişi prin încercarea dovedirii că 
aceste plăceri sunt nevătămătoare, nevinovate, 
şi chiar importante pentru sănătate. El prezintă 
calea sfinţeniei ca fiind grea, în timp ce căile 
plăcerilor lumeşti sunt presărate cu flori. Faţă 
de tineret el zugrăveşte lumea cu plăcerile ei în 
colori false şi ademenitoare. Dar plăcerile pă-
mântului vor ajunge in curând la un sfârşit, 
şi aceea ce este semănat, trebue să se şi secere". 
— „Solii către tineret", p. 367. 

Chestiunea vieţii sociale 
Există apoi chestiunea vieţii sociale. Fiecare 

tânăr cu judecata sănătoasă nu va şovăi de a-şi 
lua poziţia cuvenită în privinţa aceasta, şi de 
a se hotărî să nu aibă nicio parte în lucrurile 
sociale din lume în cari nu poate invita pe Hris-
tos să fie prezent. Dacă ai devenit sclavul vre-
unei influenţe stăpânitoare ce roade părţile vi-
tale ale vieţii tale spirituale, oare nu te vei ho-
tărî în temere de Dumnezeu, ca în puterea ce o 
dă Hristos să sfărâmi lanţurile, şi de aci înainte 
să-I îngădui Lui să aibă un deplin control asu-
pra gândurilor şi faptelor tale? 

Iubiţi tineri şi tinere, voi nu vă puteţi per-
mite să intraţi în legături lumeşti. Noi nu pu-
tem să imităm modele lumii, şi apoi să mai 
aşteptăm aprobarea lui Dumnezeu. Tineretul 
Adventist de Ziua Şaptea trebue să se îmbrace 
într'un mod potrivit cu principiile înalte şi nor-



ma de purtare socotită sfântă de denominaţiu-
nea noastră. Să ne îmbrăcăm ca fii şi fiice ai 
Regelui ceresc. 

N'am fi credincioşi faţă de datoria noastră 
ca păstori ai mieilor şi oiţelor turmei dacă n'am 
adăuga câteva cuvinte şi asupra faptului că nu 
este potrivit să tragem în jug cu necredincioşii. 
S'au adus tot felul de argumente atât de tineri, 
cât şi de bătrâni uneori, în sprijinul unei le-
gături lumeşti în privinţa căsătoriei. Dar da-
ţi-mi voie să vă amintesc experienţa lui Sam-
son. In loc să câştige pentru Dumnezeu pe a-
ceastă fiică a filistenilor, care-i plăcea, ea îl 
trase în prăpastia distrugerii şi ruinei. Glasul 
lui Dumnezeu este clar în chestiunea aceasta ca 
şi în toate celelalte referitoare la ocrotirea şi 
fericirea copiilor Săi. 

Ascultaţi acest sfat din partea cuiva câ're 
vorbeşte cu autoritate: 

„Sute au sacrificat pe Hristos şi Cerul ca ur-
mare a căsătoriei cu persoane nepocăite. Oare 
iubirea şi tovărăşia lui Hristos sunt de o aşa 
mică valoare pentru ei, încât să prefere tovă-
răşia unor simpli muritori? Este Cerul aşa de 
puţin preţuit, încât ei să fie gata să rişte bucu-
riile lui pentru cineva care n'are iubire faţă 
de preţiosul Mântuitor? — „Mărturii", Vol. IV, 
p. 507.' 

Vremuri agitate stau în faţa noastră, zile de 
luptă şi de biruinţă, zile de prigonire şi de tur-
burare, zile de nădejde şi credinţă, zile când 
Dumnezeu vrea să folosească cu putere tineri 
şi tinere în vestirea Evangheliei mântuirii până 
la marginile pământului. Numeroasele exemple 
de integritate, credincioşie, curaj şi sinceritate 
faţă de principii, aşa de frumos prezentate în 
Scripturi, din partea tineretului, ne încurajează 
să credem că tineretul din această generaţie va 
răspunde în chip nobil la chemarea şi apelul 
pus în faţă de ţintele neschimbătoare şi princi-
piile veşnice date nouă de un Tată bun şi iu-
bitor. 

Planul lui Dumnezeu faţă de tineret 
Noi ştim că „planul lui Dumnezeu faţă de 

copiii cari cresc în căminurile noastre este mult 
mai larg, mai profund, şi mai înalt decât a cu-
prins vederea noastră mărginită Şi mulţi 
tineri de azi vor ajunge a sta în adunările 
legislative, în săli de judecată, sau la curţile de 
regi, ca martori ai împăratului împăraţilor". — 
„Educaţie", p. 252. 

Noi am ajuns în zilele unui aşa conflict, 
cum lumea n'a mai văzut niciodată. Dar aces-
tea vor fi de asemenea zile de neasemuită pu-
tere. Ne putem aştepta la lucrări aşa puternice 
ale Spiritului cum cu greu ne-am fi închipuit. 
„Se vor face minuni, bolnavii vor fi vindecaţi, 
şi semne şi minuni vor urma pe credincioşi". — 

,Marea Luptă", p. 612. Tineretul va avea par-
tea sa în această lucrare. Unele dintre cele mai 
bune şi cele mai rodnice zile din câte a cu-
noscut mişcarea adventă sunt încă în faţa noas-
tră. Dar acesta este, de asemenea, şi timpul 
când trebue să ne hotărîm în care armată vom 
merge. „Alegeţi astăzi cui vreţi să slujiţi". 

Priviţi la Isus! 
Dacă vă simţiţi sau suferiţi de pe urma vre-

unei înfrângeri din trecut, sau va găsiţi legaţi 
în sclavia păcatului, priviţi la Isus. El poate să 
vă libereze. „El M'a trimes să vindec pe cei cu 
inima sdrobită, să vestesc robilor slobozenia, şi 
prinşilor de războiu izbăvirea". Isaia 61, 1. 

Fie ca tineretul Comunităţilor din toată lu-
mea să se predea cu totul Lui într'o vreme ca 
aceasta. Ce hotărîre mai mare ar putea să ia 
tineretul nostru, şi ce dar mai mare ar putea 
aduce Domnului ca jertfă de mulţumire în 
timpul acestei Săptămâni de Rugăciune, decât 
să aducă vigoarea tinerească, puterea de vo-
inţă, năzuinţele, şi vieţile lor pe altarul de jertfă 
şi de slujire? Dar apelul acesta către tineret 
nu este numai pentru o predare şi o consacrare 
personală, ci este de asemenea un sunet de 
trâmbiţă ca să facem lucrarea Tatălui nostru, 
îndemnând pe acei cari sunt în jurul nostru 
să vină la ospăţul de nuntă al Mielului. 

Şi fiindcă un an vechiu se încheie şi altul 
nou se apropie, toţi aceia cari iubesc pe Dom-
nul să se hotărască în temere de Dumnezeu să 
fie cu adevărat credincioşi în studiul Bibliei; 
în rugăciunea în ascuns, în luarea parte la ser-
viciile Comunităţii, în a da lui Dumnezeu ceea 
ce Ii aparţine; în a căuta numai acele recreaţii 
cari vor fi plăcute lui Hristos; în a ceti numai 
acea literatură care ne va pregăti pentru o lu-
crare mai bună; în a căuta numai acea tovără-
şie care va fi în interesul împărăţiei lui Dum-
nezeu; în a fi un exemplu în îmbrăcăminte ca 
un adevărat Adventist de Ziua Şaptea; în a câş-
tiga o mai clară concepţie despre locul şi răs-
punderea noastră în lucrarea lui Dumnezeu; 
şi în a încerca să aducem suflete la Hris-
tos, făcând astfel ce ar fi făcut Isus în lo-
cul nostru. 

Stând faţă în faţă cu primejdiile zilelor din 
urmă şi cu judecata care va culmina în stabili-
rea dreptăţii universale, să ne asigurăm de gă-
sirea Aceluia care ne-a găsit pe noi, şi după 
ce L-am găsit, să ne ţinem de El în mersul şi 
vieţuirea zilnică. El poate să ne ferească de că-
dere, şi să ne înfăţişeze fără greşeală înain-
tea tronului Tatălui Său. 

Şi apoi ţinând seama mai departe că asupra 
noastră zace răspunderea de a duce ultima so-
lie de mântuire pentru fiii oamenilor, ca părinţi 
şi tineret să strângem rândurile şi să căutăm 



după acea curăţire, pace şi putere, cari sunt aşa 
de importante pentru vieaţa noastră. Fie ca 
orice vieaţă să fie o dovadă vie că noi apreciem 
darul negrăit de mare al cerului — Isus; ca de 
aci înainte El să fie totul şi în toţi, şi fie ca pe 
aceia dintre noi cari-L cunosc şi-L iubesc să-i 
ajute să trăiască în aşa fel ca aceia cari ne cu-
nosc pe noi, dar nu-L cunosc pe El, să dorească 
sâ-L cunoască pentrucă ne cunosc pe noi. 

Să ne amintim că avem un Dumnezeu care 
nu Se schimbă, un Mântuitor care nu se schim-
bă şi o Evanghelie care nu se schimbă în acesta 

vremuri schimbătoare. Ca trimeşi ai lui Dum-
nezeu să fim apărători ai principiilor de adevă-
rată simplitate, modestie şi demnitate; să ne lu-
ăm crucea şi să urmăm acolo unde ne conduce 
Maestrul. 

Acesta este apelul din această oră către tine-
retul nostru. Să-1 primim în spiritul Maestrului, 
şi vom fi mai mult decât biruitori prin Acela 
care a trăit, care a iubit, care a murit, şi totuşi 
a înviat iarăşi, câştigând astfel pentru noi pre-
ţul mântuirii noastre. 

D e cetit Miercur i 4 Decembrie 

credincioasă 
L. H. Christian 

Apel pentru o 
isprăvnicie 

(".ele două gânduri călăuzitoare ale existen-
ţei omeneşti sunt personalitatea şi isprăvnicia 

personalitatea lui Dumnezeu şi a omului, şi 
răspunderile faţă de Dumnezeu şi faţă de om. 
In lume aceste noţiuni sfinte sunt din ce în ce 
mai puţin socotite, dar poporul advent nu tre-
bue să le uite niciodată. Cuvintele „datorie" şi 
„supunere", aşa de desgustătoare pentru mulţi, 
sunt scumpe pentru toţi aceia cari iubesc pe 
Dumnezeu. Dar milioane de oameni de astăzi 
au izgonit pe Dumnezeu din vieaţa lor. Ei tă-
găduesc dreptul Său de a conduce, mai ales în 
chestiunile personale. 

Isprăvnicia biblică cuprinde în sine mult 
mai mult decât chestiunile băneşti. într 'adevăr 
ea se ocupă mai de grabă cu motivele decât cu 
banii. Această isprăvnicie este, în primul rând, 
o recunoaştere a proprietăţii depline a lui Dum-
nezeu şi a drepturilor semenilor noştri; şi, în al 
doilea rând, o folosire credincioasă a ceea ce 
ne-a fost încredinţat. Ea înseamnă o consa-
crare de bună voie şi deplină a tot ce suntem şi 
a tot ce avem, lui Hristos. înseamnă o deplină 
predare a lor Domnului ca să fie folosite aşa 
cum doreşte El. De cultivăm pământul, pentru 
Domnul cultivăm. Dacă muncim, sau facem ne-
goţ, sau orice altceva, toate acestea le facem 
pentru Hristos. Noi suntem ai Săi, şi trăim pen-
tru El, nu pentru noi. Adevărata isprăvnicie în-
vinge orice formă de lăcomie. Ea aşează bunul 
mers al cauzei lui Dumnezeu deasupra intere-
selor egoiste sau ambiţiilor personale. Ea în-
seamnă o consacrare născută numai din iubire 
— o iubire manifestată prin fapte bune. 

Ţinând la principiile fundamentale 
Anumite principii 'fundamentale, pe cari 

mulţi le-au uitat, trebue să fie totdeauna clare 
in mintea noastră dacă vrem cu adevărat să 
trăim şi să facem ceea ce ne îndeamnă Dum-
nezeu. Mai întâi de toate este marele fapt al 
credinţei, că Biblia este atât unitate de măsură 
cât şi călăuză. Noi trebue să privim Sfintele 
Scripturi ca vocea lui Dumnezeu. Ceea ce Dum-
nezeu prezice, se va întâmpla; ceea ce Dumne-
zeu lagădueştc este sigur; ceea ce Dumnezeu 
porunceşte trebue să fie ascultat. Sabatul, zeci-
mea, speranţa adventă, Spiritul profeţiei, pe 
cari mulţi le-au luat în râs sunt primite de noi 
fiindcă sunt în Biblie. Apoi, iarăşi, noi trebue 
să ne fixăm datoria noastră şi să ne orânduim 
vieaţa în lumina acestui timp prezent neobiş-
nuit. Lucrul acesta este deosebit de important. 
Noui primejdii spirituale şi factori materiali 
au adus schimbări atât în lume cât şi în lucra-
rea lui Dumnezeu. Vieaţa este privită uşuratic, 
şi banii se asvârlă la fel. E multă risipă. Da-
toriile cresc, şi milioane de oameni sunt fără 
lucru. In unele locuri lucrurile sunt într'o stare 
mai bună, în altele păcate grozave sunt glori-
ficate, în timp ce lucrurile cari mai înainte erau 
socotite ca drepte sunt privite acum de către 
cei nelegiuiţi ca fapte criminale. Iniţiativa indi-
viduală şi libertatea cultului sunt îngrădite de 
lege. 

Se ivesc noui lupte 
Dar acestea sunt numai lucruri din afară. 

Schimbările merg şi mai adânc. Ele sunt min-
tale, şi, mai presus de toate, religioase. Aceste 
schimbări au venit cu o iuţeală fulgerătoare, 
şi în chip neprevăzut. Noui idei de libertate, 
şi cu totul alt fel de concepţii despre datorie ies 
la iveală. Deşi unele se văd influenţând atât 



statul cât şi biserica, atât căminul cât şi pe indi-
vid în parte, multe dintre ele sunt încă ascunse, 
şi sfârşitul lucrării lor nu se poate încă vedea. 
Pentru Europa, cel puţin, (unde scriu acestea) 
nu este o exagerare să spunem că starea de spi-
rit a omului, starea societăţii, şi condiţiunile 
de afaceri generale şi internaţionale s'au schim-
bat mai mult în ultimii doi ani decât în cei 
doisprezece ani trecuţi. Aceste religii, sau con-
vingeri ori ţinte morale, ivite foarte de curând, 
aceste ciudate principii despre bine şi rău, dau 
naştere la noui probleme şi constitue un nou 
îndemn la credincioşie faţă de Hristos, şi la sa-
crificiu pentru cauza lui Dumnezeu. Din aceşti 
noui factori vom numi doi: 

1. Speranţa şi solia adventă mişcă inimile 
oameinilor ca niciodată mai înainte. Un scriitor 
zice că o nouă solie „despre sfârşitul lumii şi 
venirea împărăţiei lui Dumnezeu îşi face drum 
înainte". Celebrul şi învăţatul episcop Nicolae, 
al Iugoslaviei, scrie: „Atunci, ce este de aşteptat 
ca o urmare a stărilor actuale de lucruri din 
Europa? Numărul acelora cari cred într'un 
sfârşit grabnic al lumii creşte din zi în zi 111 
fiece ţinut. Există scriitori, secte, grupe de băr-
baţi şi femei, toţi crezând cu înfocare 111 sfâr-
şitul lumii. Este oare această credinţă o adevă-
rată nebunie, sau cuprinde în ea un crud ade-
văr? Pare într'adevăr că sfârşitul lumii este a-
proape". — „Renaşterea spirituală a Europei"-, 
p. 36. 

2. Al doilea mare factor în ideologia moder-
nă este că religia, sau anti-religiunea, a devenit 
iarăşi o putere dominantă şi creatoare. Omeni-
rea a devenit mai religioasă, dar 1111 şi mai creş-
tină. In cartea sa „Religiunea şi spiritul euro-
pean", dr. Keller, din Geneva, scrie: „Revo-
luţia şi religiunea sunt astăzi mult mai strâns 
legate între ele decât au fost 111 timpul revolu-
ţiei franceze, când creştinismul fu înlocuit prin 
.Cultul Raţiunii' şi când Napoleon n'avea ne-
voie de ,ipoteza unui Dumnezeu Atotputernic'. 
Revoluţiile veacului al douăzecilea au ieşit la 
iveală, conştient sau inconştient, dintr'un fond 
religios; cu greu pot să scape să 1111 fie socotite 
ca probleme religioase. Ele 1111 puteau robi ima-
ginaţia masselor şi să ceară sacrificii îngrozi-
toare, dacă n'ar fi avut în ele un misticism as-
cuns cu caracter religios. Ele au dat naştere la 
credinţe pentru cari milioane de oameni sunt 
gata să sufere şi să moară. Ele au Hristoşii, 
apostolii şi martirii lor, cari inspiră massele cu 
sentimente de adoraţie şi cu speranţa mântuirii 
şi victoriei. Ele au adoptat simboluri cari au e-
xercitat o profundă influenţă asupra imagina-
ţiei colective, şi ele învaţă o eşatologie care pre-
vesteşte o zi de judecată şi o împărăţie care 
va să vie". — Pay. 9, 10. Aceste încordate senti-
mente şi dorinţi nesatisfăcute închid cât şi des-

chid multe uşi soliei advente. In definitiv, până 
acum, aceste desfăşurări de gânduri şi cerce-
tări au fost un mare câştig pentru lucrarea 

•noastră. 
Totuşi, religia de astăzi este însă mai puţin 

un conflict între crezuri şi biserici, decât o '4 
luptă până la moarte între creştinism şi spiri-
tul lumesc — între credinţa într'un Dumnezeu 
personal, şi tăgăduirea a tot ce este supranatu-
ral. Am ajuns cu totul într'o nouă combinaţie 
de forţe luptătoare. Este mai de grabă o mă-
surare a zelului spiritual şi al sacrificiului, de-
cât o dogmă sau o doctrină. Religia, aşa cum 
este înţeleasă de aceşti oameni, nu este teorie, 
ci vieaţă şi putere. Credinţa şi devotamentul 
acestor mişcări este minunat. Oamenii cari 
creează dumnezei noui, şi definesc noui vederi 
despre eternitate şi despre univers, despre viea-
ţă şi despre moarte, despre bine şi rău, sunt 
gata să dea tot ce au — avere, nume, casă, şi 
chiar vieaţa şi pe cei iubiţi ai lor pentru ideile 
lor. Pe scurt, motto al lor este: „Noi am fost năs-
cuţi să murim pentru această cauză". In faţa 
acestor forţe, multe biserici — încropite, indi-
ferente, slabe în credinţă, sfâşiate de certuri şi 
mândrie personală — stau neputincioase şi cu 
temeliile şubrezite, deci gata să se nărue. Dar 
poporul advent, credincios faţă de Conducăto-
rul Său, nu trebue să dea greş. I11 vremea a-
ceasta, şi sub aceste condiţii, Dumnezeu ape-
lează la biserica celor rămaşi să se trezească. 
Noi trebue să vedem din 11011 consacrarea cunos- J 
cută acum cincizeci de ani. Avem nevoie de o 
reînviorare a soliei advente. Avem nevoie şi mai 
mult de zelul arzător şi abnegaţia pionierilor 
acestei mişcări. O iubire mistuitoare pentru 
Hristos trebue să ardă tot egoismul din inimile 
noastre. Zelul pentru adevăr, şi iubire plină de 
milă faţă de cei pierduţi trebue să alcătuiască 
în vieaţa noastră o putere care să ne îndemne 
la serviciu creştin. In timp ce o putere vine 
asupra lumii, 1111 trebue să se spună despre noi 
că suntem „nici calzi nici reci". 

Nevoia unei depline consacrări 
Dar dacă vrem să facem experienţa unei 

consacrări depline din inimă, trebue să recu-
noaştem din 11011 adevărurile frumoase privi-
toare la proprietatea atotcuprinzătoare a lui 
Dumnezeu. Omenirea de astăzi refuză să res-
pecte drepturile lui Dumnezeu. Chiar multe bi-
serici le tăgăduesc. Totuşi este încă adevărat 
că „al Domnului este pământul cu tot ce este pe 
el, lumea şi cei ce o locuesc! Căci El 1-a înteme-
iat pe mări şi 1-a întărit pe râuri". Ps. 24. 1. 2. -
Atât prin creaţiune cât şi prin răscumpărare 
noi aparţinem lui Dumnezeu. Noi am fost cum-
păraţi cu un preţ, sângele lui Isus, şi 1111 sun-
tem ai noştri. Mulţi se consacră cu un entusiasm 



nemăsurat şi cu o sinceră abnegaţie vreunei 
grupări sau vreunui ideal. Noi trebue să ne con-
sacram Domnului cu o credinţă şi 1111 zel sporit. 
Timpul nostru aparţine lui Dumnezeu. Noi 

1 trebue să-1 folosim bucuroşi 111 ajutorul celor 
p sărmani, făcând bine altora, şi slăvind pe Dum-

nezeu. Noi trebue să vorbim despre curaj şi 
îmbărbătare. 

> Este un lucru rău să pierdem zile şi ore în 
vizite trândave, conversaţii deşănţate, proaste 
programe de radio, călătorii de concediu costi-
sitoare, etc. Corpurile noastre aparţin Aceluia 
al cărui corp a fost atârnat pe cruce. Mulţu-
mirea în chip egoist a gustului este un păcat. 
1 Cor. 3, 16. 17. Copiii noştri „sunt o moştenire 
dela Domnul". Ps. 127, 3. Părinţii n'au drep-
tul să plănuiască în chip egoist cariere lumeşti 
pentru copiii lor, când ei ar trebui să-i'formeze 
pentru serviciul umil şi folositor faţă de Dum-
nezeu şi faţă de om. Nu numai proprietatea 
noastră, dar şi banii noştri, veniturile noastre 
zilnice aparţini lui Dumnezeu. Aceasta se potri-
veşte şi pentru cei săraci, tot aşa de bine ca şi 
pentru cei bogaţi. 

Că zecimea este a Domnului trebue să fie 
clar pentru toţi cercetătorii sincerî ai Bibliei. 
Abraam plăti zecime „din toate". Gen. 14, 20. 
Iacob făgădui că va da a zecea parte chiar din 

1 pâinea sa zilnică. Gen. 28, 20. însuşi faptul că 
zecimea este o parte din preoţia lui Melhisedee, 
al cărei Mare Preot este Hristos, dovedeşte că a 

- zecea parte din veniturile noastre 1111 este drep-
tul nostru. Ebrei 7, 1—8. Profeţia lui Maleahi 
lămureşte aceasta foarte bine. Capitolul trei în-
cepe cu' declaraţia că Domnul vine în Templul 
Său deodată. Aceasta s'a împlinit în anul 1844, 
când în ceruri începu judecata de cercetare, şi 
Hristos începu serviciul Său preoţesc în Sfânta 
Sfintelor din Sanctuarul ceresc. „Din vremea 
părinţilor voştri voi v'aţi abătut dela poruncile 
Mele, şi nu le-aţi păzit. Intoarceţi-vă la Mine şi 
Mă voi'u întoarce şi Eu la voi, zice Domnul oştiri-
rilor. Dar voi întrebaţi: ,In ce trebue să ne în-
toarcem?' Se cade să înşele* un om pe Dumne-
zeu cum Mă înşelaţi voi? Dar voi întrebaţi: ,Cu 
ce Te-am înşelat?' Cu zeciuelile şi darurile de 
mâncare. Sunteţi blestemaţi, câtă vreme căutaţi 
să Mă înşelaţi, tot poporul în întregime! Adu-
ceţi însă la casa vistieriei toate zeciuelile, ca să 
fie hrană în casa Mea; puneţi-Mă astfel la în-
cercare, zice Domnul oştirilor, şi veţi vedea dacă 

| nu vă voiu deschide zăgazurile cerului, şi dacă 
nu voiu turna o binecuvântare de 1111 va 
fi destul loc s'o primiţi. Şi voiu mustra pentru 

î voi pe cel ce mănâncă (lăcusta), şi nu vă va 
nimici roadele pământului, şi viţa 1111 va fi ne-
roditoare în câmpiile voastre, zice Domnul oşti-
rilor. Toate neamurile vă vor ferici atunci, căci 
veţi fi o ţară plăcută/ zice Domnul oştirilor". 

Maleahi 3, 7—12. Fiecare cuvânt din acest ca-
pitol se potriveşte bisericii advente din timpul 
acesta. Mântuitorul de asemenea, întăreşte da-
rea zecimii în termeni hotărîţi, când declară că 
mila, judecata şi iubirea trebue să fie urmate, 
şi că zecimea, chiar din lucrurile cele mici, nu 
trebue să fie lăsată la o parte. Matei 23, 23. 

Ceea ce am spus despre zecime se potriveşte 
tot aşa de bine şi pentru daruri. Unii oameni 
cred despre daruri că pot să dea sau să nu dea, 
după plac. Este adevărat că Domnul iubeşte pe 
dătătorul binevoitor, şi că nici zecimea, nici da-
rurile nu sunt primite la Dumnezeu dacă nu 
sunt date cu credinţă. Dar aceasta nu schimbă 
faptul că darurile sunt o parte din ceea ce da-
torăm lui Dumnezeu. Profetul numeşte negli-
jarea, nu numai a zecimii, ci şi a darurilor, un 
act de necinste faţă de Dumnezeu. Noi nu pu-
tem trăi într'o vădită necredincioşie şi totuşi 
să mai sperăm-a fi mântuiţi. 

Ce înseamnă isprăvnicia credincioasă 
Dar isprăvnicia biblică cuprinde mai mult 

decât dăruirea credincioasă. Ea înseamnă o eco-
noamă, egală, şi credincioasă împărţire a ceea 
ce ne-a fost dat. Nu este important numai ca 
predicatorii, misionarii şi membrii noştri să fie 
credincioşi în a aduce lui Dumnezeu aceea ce 
este al Său; este tot aşa de mare importanţă ca 
fiecare comitet şi fiecare casier să administreze 
în chip folositor şi economic. In privinţa aces-
tui punct ne-a fost dată lumină preţioasă prin 
Spiritul profeţiei. Principiul biblic, care â  fost 
uitat timp de veacuri, este aplicat acum 111 a-
ceastă denominaţiune. Suntem bucuroşi că pu-
tem privi pe fraţii noştri în faţă şi să le spunem 
să-si facă cu încredere şi bucurie partea lor, 
pentrucă fondurile sunt mânuite în chip credin-
cios şi cinstit. Cu fondurile adunate pentru E-
vanghelie 1111 se face nimic ascuns. Metodele de 
afaceri speculative, necinstite, şi împovărătoare, 
aşa de obişnuite în lume, sunt urîte de Dumne-
zeu. Comunităţile, Conferinţele, sau Diviziunile 
mari şi bogate, trebue să împartă cu cele'mai 
sărace. Nu trebue să se facă nicio centralizare 
nedreaptă sau vreo inegalitate . 

Când Pavel, în Atena, văzu idolatria super-
stiţioasă a grecilor, spiritul său se întărită în el. 
Dar iubirea, nu entusiasmul aprins de aposta-
zia din jurul lui. era principalul motiv a vieţii 
sale de servire. La fel trebue să fie şi cu noi. 
Ceea ce determină valoarea darului este iubirea 
care stă la temelia lui. Vieţuirea creştină este 
foarte strâns legată de dăruirea creştină. Sco-
pul principal urmărit de Dumnezeu prin zecime 
şi daruri este ca să ne dea biruinţă asupra sgâr-
ceniei, şi o experienţă a credinţei. Astfel cetim: 
„Eu văzui că Satana îndeamnă pe îngerii săi 
ca să-şi întindă laţurile în deosebi pentru acei 
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cari aşteaptă a doua venire a lui Hristos, şi ţin 
toate cele zece porunci ale lui Dumnezeu. Sa-
tana spuse îngerilor săi că bisericile au adormit. 
El îşi va îmmulţi forţele şi minunile înşelătoare, 
şi ar putea să-i ţină prinşi. ,Dar\ zise el, ,noi 
urîm secta păzitorilor Sabatului; ei lucrează 
continuu împotriva noastră, şi iau din supuşii 
noştri ca să păzească Legea cea urîtă a lui Dum-
nezeu. Mergeţi şi copleşiţi cu griji pe cei cari 
au ţarini şi bani. Dacă puteţi să-i faceţi să-şi 
pună toată râvna în aceste lucruri, îi vom avea 
din nou. Pot să creadă ei orice le place, numai 
faceţi-i să se îngrijească mai mult de bani de-
cât de succesul împărăţiei lui Hristos sau de 
răspândirea adevărurilor pe cari noi le urîm. 
înfăţişaţi lumea înaintea lor în lumina cea mai 
atrăgătoare, ca s'o iubească şi să facă din ea un 

xidol. Trebue să ţinem în rândurile noastre toate 
mijloacele băneşti pe cari putem pune mâna. Cu 
cât urmaşii lui Hristos vor consacra mai multe 
daruri pentru lucrarea Sa, cu atât ei vor vătăma 
împărăţia noastră, luând din supuşii noştri . . . 
Faceţi ca lăcomia şi strângerea de comori pă-
mânteşti să fie trăsăturile principale ale carac-
terului lor. Atâta timp cât aceste trăsături au 
întâietatea, mântuirea şi harul stau înapoi'". — 
„Experienţe şi Viziuni", p. 266. 267. 

Domnul apelează la noi ca să fim credin-
cioşi. Spiritul profeţiei zice: „Faceţi ca zecimile 
neglijate să fie aduse acum. Faceţi ca anul cel 
nou să-1 începeţi ca bărbaţi cinstiţi cari îşi fac 
partea lor faţă de Dumnezeu. Acei cari şi-au 
reţinut zecimile să le trimeată înainte ca anul 
1935 să se încheie, ca să poată fi drepţi cu 
Dumnezeu, şi niciodată, niciodată să nu mai 
încerce riscul de a f i blestemaţi de Dum-
nezeu. Preşedinţi ai Conferinţelor noastre, 
faceţi-vă datoria; spuneţi nu cuvintele voastre, 
ci un clar ,Aşa zice Domnul'. Bătrâni ai Comu-
nităţilor, faceţi-vă datoria. Lucraţi din casă în 
casă, ca turma lui Dumnezeu să nu fie negli-
jentă în această importantă ehestiune, care cu-

prinde o aşa binecuvântare, sau un aşa blestem-
Toţi aceia cari se tem de Dumnezeu să vină 
în ajutorul Domnului, şi să se arate ispravnici 
credincioşi. Adevărul trebue să meargă în toate 
părţile lumii". — „Mărturii către Predicatorii 
şi Slujitorii Evangheliei", p. 306. 

Ca Biserică, Adventiştii de Ziua Şaptea au 
făcut mult spre a sprijini Evanghelia, în deo-
sebi misiunile externe. Adeseori auzim pe cele-
lalte denominaţiuni lăudându-ne pentru ceea ce 
am făcut. Noi apreciem, de asemenea, această 
bogată dărnicie din partea multor membri. Ab-
negaţia şi iubirea lor sunt stâlpii acestei lucrări. 
Totuşi, ce am fi putut face dacă toţi ar fi spri-
jinit astfel cauza lui Dumnezeu, şi dacă acei 
cari au făcut ceva ar fi fost pe deplin credin-
cioşi? Dacă s'ar fi adus de către acest popor ze-
cimea cuvenită şi daruri din belşug, marele pă-
cat de a fura ceea ce este al lui Dumnezeu ar 
fi fost înlăturat şi solia s'ar fi ridicat cu mare 
putere. Am fi putut să trimetem sute de misio-
nari peste tot pământul. Când am călătorit prin 
Africa, şi prin multe întunecate ţinuturi, sufle-
tele noastre au fost întristate. Cum putem noi să 
lăsăm aceste milioane să piară în ignoranţa şi 
în păcatele lor? O ciudată şi grea orbire ne cu-
prinsese şi de aceea a îngăduit Dumnezeu să 
vină asupra noastră experienţa înspăimântă-
toare a inflaţiei din atâtea ţări. N'am văzut noi 
cât de lipsiţi de valoare pot să devină banii, şi 
cât de nesigură valoarea lor chiar acum? Cum 
putem să reţinem cu egoism şi sgârcenie banii 
de cari este aşa de mare nevoie în lucrarea mi-
sionară? Nu este timpul potrivit pentru o de-
plină schimbare? Gândiţi-vă ce bucurii plăcute 
şi ce înalt privilegiu este să a juţ i la salvarea 
celor pierduţi! Domnul cheamă astăzi pe toţi 
copiii Săi spre a face cu El un legământ prin 
jertfă. Ps. 50,;5. In iubitele noastre patrii avem 
aşa de multe lucruri bune pentru cari să fim 
mulţumitori, şi nu vom dovedi noi mulţumirea 
noastră prin fapte de iubire? 

J. L. Shaw 

Veşti de pe front 
In mijlocul stărilor îngrijorătoare de tur-

buri în cari se găseşte pământul astăzi, progra-
mul poporului lui Hristos este în chip vădit clar 
şi desluşit. Marea însărcinare pe care Mântui-
torul a dat-o ucenicilor Săi e încă porunca di-
vină; Evanghelia cea veşnică, cu putere îndoită, 
trebue să fie dusă până la cele mai îndepărtate 
părţi ale pământului. In programul acesta fie-
care copil al lui Dumnezeu are de făcut o parte 
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hotărîtă. Ţinta atotcuprinzătoare a acestei miş-
cări de a salva pe oameni este prezentată ast-
fel: 

„însărcinarea pe care Mântuitorul a dat-o 
ucenicilor cuprinde pe toţi credincioşii. Cuprin-
de pe toţi cei cari vor crede în Hristos, până la 
sfârşitul timpului". — „Hristos, Lumina lumii", 
p. 822 ed. cngl. 

Este o greşeală gravă să ne închipuim că 



lucrarea de câştigare de suflete depinde numai 
de predicatori şi misionari. Toţi aceia cari au 
primit vieaţa lui Hristos prin însăşi natura pla-
nului Mântuitorului sunt orânduiţi s'o ducă şi 
semenilor lor. „Fiecare din voi să slujească al-

^ tora după darul, pe care 1-a primit", i Petru 4, 
10. Legătura între divin şi uman a fost manifes-
tată în Hristos. Această natură divină a lui Hris-
tos este natura care câştigă suflete. Această na-
tură divină a fost cea care L-a îndemnat să pă-
răsească cerul ca să salveze pe om. Este aceeaşi 
natură pe care o posedă omul când Hristos in-
tră în vieaţa lui. Hristos înlăuntrul nostru este 
Hristos al lucrării pentru câştigarea de suflete. 

Este de asemenea o greşeală ca cineva să-şi 
mărginească câmpul de lucrare misionară la 
Comunitatea sa, sau la Conferinţa sa. Lumea 
este câmpul nostru. Succesul lucrării din jurul 
nQstru depinde de extinderea lucrării în afară. 
Hristos zice:, „Duceţi-vă în toată lumea, şi pro-
povăduiţi Evanghelia la orice făptură". Marcu 
16, 15. Timpurile grele, sau nevoile lucrării in-
terne, nu sunt motive întemeiate pentru retra-
gerea misionarilor de pe frontul câmpurilor 

I noastre misionare. Când Hristos a zis: „Eu sunt 
cu voi în toate zilele, până la sfârşitul veacu-
lui", oare conducătorii misiunilor să-şi! cheme a-
casă pe tovarăşii lor? Să li se spună să dea jos 

l stindardul şi să se întoarcă în patrie? Nu, de o 
mie de ori Nu! înainte, totdeauna înainte este 
strigătul nostru de luptă. Fraţii şi surorilor in-

ji sufleţite de speranţa adventă, prin credincioşia 
şi dărnicia lor au sprijinit această lucrare mon-
dială în aceste timpuri încercate şi primejdioa-
se, şi vor continua să facă astfel până ce lucra-

t rea va fi terminată. 

Hristos şi apostolii au înfăţişat vieaţa de 
creştin ca pe o vieaţă de luptă, sacrificiu şi ser-
vire. Pavel sfătueşte pe Timotei să sufere as-
primea ca un bun ostaş al lui Hristos. El îndea-
mnă pe fraţii din Efes să îmbrace întreaga ar-
mătură a lui Dumnezeu ca să fie în stare să 
lupte, nu o luptă trupească împotriva cărnii şi 
sângelui; o adevărată luptă, şi nimic mai pu-
ţin; o luptă împotriva întunerecului acestui 
veac, împotriva duhurilor răutăţii cari sunt în 
locurile cereşti. 

Spre o mai mare expasiune 
înaintarea ultimei solii evanghelice a lui 

j Dumnezeu nu sufere nicio înfrângere. La mia-
zănoapte, miazăzi, răsărit şi apus solia merge 
în orice direcţie. Ea zoreşte înainte. Statisticile 

$ anuale ne spun că lucrarea este condusă acum 
în 295 de ţări şi insule, de 22.254 de lucrători 
evangelistici şi angajaţi în instituţii. Aceasta în-
seamnă o creştere de 1.533 în comparaţie cu a-
nul trecut. Aceşti lucrători folosesc în lucrarea 

lor numărul uimitor de 504 limbi şi dialecte. 
Cine poate să spună că solia adevărului prezent 
pe care o vestim noi nu merge cu strigăt puter-
nic până la cele mai îndepărtate părţi ale pă-
mântului? 

Numărul celor botezaţi anul trecut în China 
întrece orice an precedent. Lucrătorii pătrund 
în provinciile dela hotare. Pe măsură ce guver-
nul chinez deschide în chip minunat noui dru-
muri în locuri depărtate, mica noastră grupă de 
lucrători înaintează. Doctorul 11. W . Miller 
scrie: 

„Faţă de frumoasa creştere ce o dovedim an 
după an, am putea să punem un mare număr 
de tineri talentaţi, ieşiţi din şcolile noastre, să 
lucreze în aceste ţinuturi. Aceasta este marea 
problemă ce ne stă în faţă". 

El cere un doctor pentru Mongolia. De ase-
menea ne spune că lucrarea înaintează în acest 
ţinut. Până acum mi se pare că suntem singura 
misiune care a putut să-şi facă drum temeinic 
în mijlocul acestui popor. Alte misiuni au lucrat 
chiar timp de patruzeci de ani fără rezultate 
practice. f j 

Dumnezeu face o lucrare minunată în Di-
viziunea Inter-Americană. El care a zis „Să fie 
lumină", trimete lumina Sa în părţile cele mai 
întunecate şi mai stăpânite de întunerec. Se 
naşte o mare dorinţă după libertatea Evanghe-
liei. Mii de suflete primesc solia. In anii 1931— 
33, au fost primite în obştea Comunităţilor noas-
tre 11.000 de suflete. Cartea Faptele Apostolilor 
şi-a găsit o nouă împlinire în aceste ţinuturi. 
Sufletele primesc şi ţin la adevăr, chiar dacă 
vieaţa le este în primejdie. Fratele F2. E. An-
dross scrie: 

„Am primit o scrisoare în care se vorbeşte 
despre experienţa unei noui grupe de credin-
cioşi cari trăiesc într 'un ţinut foarte depărtat. 
Din cauză că au primit adevărul Bibliei, cineva 
din partea locului s'a umplut de mânie împotri-
va lor, şi cu ajutorul gloatei înfuriate au fost iz-
goniţi din casele lor. Doi din grupă au fost o-
morîţi, şi bunurile lor pământeşti prădate. 
Deşi s'a recurs la toate mijloacele spre a-i face 
să se lapede de noua credinţă, scrisoarea de-
clară că toţi au rămas credincioşi. 

„într'o altă parte unde s'a organizat o Co-
munitate se cultivă planta coca din care se ex-
trage cocaina. Frunzele sunt întrebuinţate spre 
a fi mestecate în gură, având efecte mai vă-
tămătoare decât tutunul. Când nouilor conver-
tiţi li s'a spus că trebue să înceteze cultivarea, 
de altfel avantajoasă, a acestei plante vătămă-
toare, toţi au fost de acord. Un frate zise: ,Mâi-
ne, înainte de a primi botezul, am să mă duc să 
pun toporul la rădăcina acestei plante rele'. Şi 
aşa a făcut. Alţii au urmat exemplul lui". 



Convertirea unui Annamez 
Profesorul Frederick Griggs din Diviziunea 

Extremul Orient scrie: „Un tânăr mahomedan 
cu numele Lot veni din India în Malaezia să 
lucreze în mine. Tânărul acesta studia Biblia 
comparând-o cu Coranul. El descoperi în Biblie 
o filosofic a iubirii, a sacrificiului şi a nobleţei, 
pe care nu o găsise în Coran. începu să înveţe 
această filosofic. După câtva timp El primi pe 
Isus ca Mântuitorul său personal. Predica sa a-
trăgea la el pe oameni. Organiză pe credincio-
şii săi într'o Comunitate. Mai întemeie şi alte 
Comunităţi până când avu cinci sau şase în-
tr'o organizaţie generală. Avea şi câţiva predi-
catori. într'o zi pe când mergea pe stradă văzu 
o clădire mică având pe uşă aceste cuvinte: 
„Capela Adventiştilor de Ziua Şaptea". Intră 
înlăuntru să vadă ce se învaţă acolo. Deveni 
foarte interesant de ceea ce îi spusese predica-
torul, şi începu să înveţe şi pe alţii aceea ce 
aflase. El studia şi învăţa. După scurt timp a 
fost botezat, dar a continuat să înveţe. Acum au 
fost botezate aproape o sută de suflete, şi mai 
simt încă şase sute până la o mie de persoane 
interesate de adevărul care ne este aşa de 
scump. 

„Acum un an şi jumătate am întreprins o 
călătorie din Saigon prin Alinam şi mai de-
parte spre nordul Indochinei franceze. Nu era 
niciun Adventist de Ziua Şaptea în tot acest ţi-
nut. Inima mea striga către Dumnezeu ca ade-
vărul Său să pătrundă şi în acest câmp. După 
reîntoarcerea mea la sediul Diviziunii am ţinut 
ore speciale de rugăciune ca Dumnezeu să Se 
manifeste în această mare împărăţie păgână. 
Dumnezeu a răspuns rugăciunilor noastre. 
Când am călătorit din nou prin ţinutul Annam-
ului, am găsit o Comunitate cu doisprezece 
membri organizată în Touraine. 

„Lucrurile s'au întâmplat astfel: Un creştin 
evlavios avea un prieten plecat la Paris. Acesta 
i-a trimes ceva din literatura noastră. El crezu 
cele spuse în această literatură şi începu să în-
veţe şi pe alţii. Mai înainte, bărbatul acesta, un 
slujitor al Evangheliei, fusese preşedintele unei 
organizaţii de credincioşi creştini Annamezi 
de şase sau şapte mii de suflete. Astfel când a 
început să predice această nouă doctrină prie-
tenii şi credincioşii săi l-au ascultat. El nu ştia 
că mai este cineva în acea parte a lumii care 
crede la fel. Când a scris unui prieten care lo-
cuia in Saigon despre noua sa credinţă, acesta 
i-a răspuns spunându-i că este in Saigon un mi-
sionar care predică aceeaşi doctrină pe care a 
descoperit-o el. El dădu chiar numele acestui 
misionar, predicatorul R. H. Wentland. După 
oarecare corespondenţă cu acest 11011 credincios, 
la timpul cuvenit fratele Wentland a mers la 

Touraine ca să afle mai mult despre interesul 
care fusese deşteptat prin literatura venită din 
Franţa. El găsi aproape 200 de suflete cari do-
reau să fie botezate. Interesul a crescut până 
când astăzi sunt cam o mie de persoane cari 
se interesează de credinţa noastră, şi majorita-
tea dintre ei au dorinţa de a se alătura nouă în * 
această mişcare. Observaţi că aceasta a avut 
loc în cele câteva luni din urmă. Astfel lucrează j 
Dumnezeu în aceste ţinuturi. Providenţa Sa 
merge înaintea noastră. Acum este cea mai 
mare nevoie de ajutor pentru Annam. Noi tre-
bue să trimetem numaidecât doi misionari în 
acest mare câmp. Annamezii sunt oamenii cei 
mai progresivi şi mai răsăriţi din Indo-China 
franceză. îndată ce avem o lucrare temeinică 
stabilită între ei, solia va fi răspândită repede _ 
prin toată ţara". 

Avântul Misionarilor Voluntari 
Cum înaintează solia în Diviziunea Africa 

de Sud se poate vedea din următoarele cifre. 
Acum şase ani erau în câmpul acesta 10.129 
membri botezaţi. La sfârşitul anului 1933 erau 
21.140 de elevi în clasele pregătitoare pentru 
botez. Fratele Wright zice: 

„Doresc să vă spun că acum patru ani când 
s'a luat hotărirea în Comitetul de Toamnă pen-
tru o înaintare în lucrarea de evanghelizare, 
n'a fost nimeni în Diviziunea Africană care să y* 
fie gata a răspunde la chemare, ca predicatorii 
băştinaşi. Ei lucrase deja cu zel şi consacrare, 
dar când au auzit acest nou îndemn de a înain- y 
la au fost gata nu numai să pornească la lucru, 
dar au răspândit acelaşi spirit şi printre mem-
brii laici. Mulţi dintre tinerii noştri laici s'au or-
ganizat în Cercuri ale Misionarilor Voluntari. 
Rezultatul a fost că multe mii au intrat în cla-
sele de botez, şi mulţi au fost botezaţi. Cred că 
vă va bucura foarte mult să ştiţi că 15.000 de 
suflete au fost botezate în Diviziunea Sud-Afri-
cană în timpul ultimilor cinci ani. 

„îmi dau seama foarte bine de faptul că a-
tunci când amintim cifre ca acestea, în chip na-
tural trebue să se ridice unele întrebări în min-
tea Dvs. Vă veţi întreba: ,Nu aveţi o mişcare 
în massă? Instruiţi voi cu credincioşie pe aceşti 
oameni? Sunt ei examinaţi cu atenţie? îşi dau ei 
seama ce fac? Rămân ei statornici când vin asu-
pra lor persecuţii şi încercări? După ce au stat 
în Comunitate un an sau mai bine continuă ei 
să crească spre a deveni membri plini de pu-
tere? Da, sunt fericit să vă spun că aceşti oa-
meni formează adunări tot aşa de sincere, şi 
rămân tot aşa de credincioşi şi statornici în ţ 
acest adevăr, ca şi fraţii noştri albi. 

„In anul acesta un om a venit cu o grupă de 
păzitori ai Sabatului să ia parte la o adunare 
în Ruanda. înainte de a pleca de acasă, şeful i-a 



spus: J)acă mergi la adunarea aceea cu aceşti 
oameni, te voiu condamna la cinci ani închi-
soare'. Bătrânul acesta s'a ridicat şi a zis: „Iţi 
spun că merg la adunarea aceea, şi când mă 
voiu înapoia, poţi să mă bagi la închisoare dacă 
vrei, dar nu poţi să iei această credinţă din ini-
ma mea". Intr'adevăr, o astfel de atitudine arată 
că solia cuprinde inimile acestor oameni, tot 
aşa cum cuprinde şi inimile noastre, ale aces-
tora cari am putea-o înţelege mai bine. 

„C. W. Bozarth, conducătorul Uniunii misi-
onare 'Congo, scrie: ,Intr'adevăr, nu ştim ce să 

' mai facem faţă de atâtea chemări cari devin 
aşa de urgente. Lucrătorii noştri, lucrătorii Mi-
sionari Voluntari, şi membrii Comunităţii: nu 
mai vor să ştie ,de nimic când este vorba să pre-
dice această solie'. Ce situaţie ciudată! Membrii 
Comunităţii să nu mai vrea să ştie de nimic, a-
dică să nu mai poată fi reţinuţi cu niciun preţ 
dela lucrarea vestirii adevărului. E minunat! 
El zice: ,Ştiţi că am încercat să reţinem puţin 
lucrarea evanghelistică anul acesta, de teamă 
că nu vom putea face faţă tuturor chemărilor 
dar în ciuda sforţărilor noastre, vom avea un 
adaos de aproape 2.000 de elevi la clasele de 
botez, şi s'ar mai adăuga încă 2.000 dacă am 
pune la socoteală, şi ipe ceilalţi cari păzesc deja 
Sabatul. Avem grupe de credincioşi prin toată 
Ruanda-Urundi cari se adună în fiecare Sabat 
în adunările lor. Ei păzesc Sabatul, şi urmează 
această solie cum se pricep mai bine, dar noi 
încă nu am ajuns la ei să-i organizăm. Eu cel 
puţin cunosc şase din acest fel de grupe. Ei au 
aflat despre adevăr prin predica unora dintre 
Misionarii noştri Voluntari, şi dacă noi n'am 
putut să le dăm lucrător, au însărcinat ei pe 
unul dintre membrii lor să le fie conducător, şi 
în felul acesta merg mai departe'. 

„într'o zi zisei unui tânăr care îmi poves-
tise istoria vieţii sale: ,Cum se face că aşa 
cum poţi, tu mergi să duci cunoştinţa adevă-
rului concetăţenilor tăi cari zac încă în întu-
nerec? Tu nu primeşti nicio plată pentru a-
ceasta. De ce mai lucrezi atunci?' Atunci el 
privi la mine, îşi puse mâna pe inimă şi zise 

J. L. Shuler 

Judecata 
Există o citaţie dată pentru orice om, băr-

bat şi femeie, tânăr şi copil, din această adu-
nare. Această citaţie sună astfel: „Căci toţi tre-
bue să ne înfăţişăm înaintea scaunului de ju-
decată al lui Hristos, pentru ca fiecare să-şi 
primească răsplata după binele sau răul, pe 
care-1 va fi făcut când trăia în trup". 2 Cor. 
5, 10. 

ceva ce nu voiu mai uita niciodată. Iată ce a 
spus: ,0, învăţătorule, dacă aţi şti numai ce a 
făcut această solie pentru sărmanul meu su-
flet întunecat,, aţi înţelege motivul pentru ce 
lucrez. Ceea ce a făcut pentru sufletul meu, 
sunt aşa de doritor să facă pentru inimile con-
cetăţenilor mei, c£t şi ei să poată fi gata să. în-
tâmpine pe Isus şi să meargă în cer". 

Câteva cifre interesante 
Timpul şi spaţiul nu ne sunt deaj uns a 

vorbi despre creşterea lucrării în alte mari 
Diviziuni ale lumii. Observaţi aceste creşteri 
în numărul membrilor în) câteva din aceste 
Diviziuni, luate de pe ultimele rapoarte pri-
mite când scriem aceste rânduri: 

Australia, 16.113; Europa Centrală, 49.709; 
Europa de Nord, 31.111; America de Sud. 
25.458; Asia de Sud, 4.559; Europa de Sud. 
24.439; Diviziunea Chineză şi-a dublat aproa-
pe numărul membrilor ei în timpul ultimilor 
patru ani, ridicându-se acum la 14.546. In toate 
aceste câmpuri, bravii ostaşi ai crucii merg 
înainte. Solia lor este caracterizată printr'o pu-
ternică; notă de curaj , deoarece trimet înapoi 
urgente chemării macedonene după ajutor. 

Chemările vin din multe părţi. întrebarea 
des repetată este: „Ce vom face cu toate aces-
te chemări?" Ei strigă după pâinea vieţii. Sunt 
zeci de tineri formaţi în şcolile noastre, gata 
să meargă pretutindeni să le răspundă. Acum 
este ora când neapărat trebue să mergem îna-
inte. Cu ajutorul Domnului putem să facem 
mult mai mult decât să ţinem forţele noastre 
pe loc în câmp. A ţine forţele la posturile lor 
a fost marea noastră sarcină în timpul celor 
câţiva ani trecuţi, când alte comitete misiona-
re au chemat acasă pe misionarii lor; dar a-
ceasta să însemne toată răspunderea noastră? 
N'am tăbărît noi în jurul acestui munte destul 
de mult timp? Să facem ca darul din Săptă-
mâna de Rugăciune din anul acesta să fie 
cel mai mare din istoria noastră. Dea Hunul 
Dumnezeu ca să fie astfel. 

De cetit Sâmbătă 7 Decembrie, dimineaţa 

Necredincioşii pot să ia Biblia în râs acum, 
ei pot să dispreţuiască puterea de a ierta a 
Mântuitorului nostru şi să-şi bată joc de iu-
birea Sa răscumpărătoare, dar vine ziua când 
trebue să dea socoteală înaintea barei de jude-
cată a lui Dumnezeu pentru felul cum au căl-
cat în picioare Legea lui Dumnezeu şi nu au 
ascultat de cuvântul Său. Da, „toţi trebue să 



ne înfăţişăm înaintea scaunului de judecată 
al lui Hristos". In citaţie nu există nicio clauză 
de scutire în ce priveşte înfăţişarea înaintea 
tribunalului lui Dumnezeu. „Toţi trebue să ne 
înfăţişăm", bogat sau sărac, negru ori alb, de 
sus sau de jos. Nimeni nu poate să scape de a 
fi judecat. Intre noi şi lumea viitoare stă a-
ceastă cercetare a nevinovăţiei noastre. Şi de 
către acest înalt tribunal se va da o hotărîre 
care va pecetlui soarta noastră, nu numai pen-
tru câţiva ani, ci pentru toată veşnicia. 

încă dela creaţiune Dumnezeu a lăsat pe 
om liber — liber să asculte. Dar odată cu a-
ceastă libertate Dumnezeu a spus desluşit, că 
\ a fi o zi de socoteală finală pentru fiecare 
persoană, când are să fie chemată să-şi dea 
seama de felul în care s'a folosit de această 
putere în a alege între bine şi rău. De aceea 
cel mai înţelept dintre oamenii de demult, 
foarte de demult, scria: „Bucură-te, tinere, în ti-
nereţea ta, fii cu inima veselă cât eşti tânăr, 
umblă pe căile alese de inima ta şi plăcute ochi-
lor tăi; dar să ştii că pentru toate acestea te va 
chema Dumnezeu la judecată". Ecl. 11, 9. Şi, 
rezumând toate scopurile vieţii, el termină: „Să 
ascultăm dar încheierea tuturor învăţăturilor: 
Teme-te de Dumnezeu şi păzeşte poruncile Lui. 
Aceasta este datoria oricărui om. Căci Dumne-
zeu va aduce orice faptă la judecată, şi jude-
cata aceasta se va face cu privire la tot ce este 
ascuns, fie bine, f ie rău". Ecles. 12, 13. 14.' 

Poate că oamenii se gândesc că pot trăi cum 
le place şi că niciodată nu vor fi chemaţi să-şi 
dea socoteala de faptele lor. Dar hotărîrea ne-
schimbătoare a lui Dumnezeu este: „Aşa că 
fiecare din noi are să dea socoteală despre sine 
însuşi lui Dumnezeu". Rom. 14, 12. Simplul 
fapt că tu şi eu trăim şi avem puterea de a 
alege între bine şi rău dovedeşte că vom fi ju-
decaţi pentru felul cum întrebuinţăm această 
putere. 

Dreptarul de judecată al lui Dumnezeu 
Deoarece judecata este sigură, şi nimeni 

nu poate să evite a da faţă cu rezultatul ei ho-
tărîtor, singurul lucru înţelept de făcut este să 
ne pregătim pentru ea. „Omul chibzuit vede 
nenorocirea şi se ascunde, dar cei proşti merg 
înainte şi sunt pedepsiţi". Prov. 22, 3. Oricine, 
din lumea aceasta trebue să ştie ce să facă 
spre a se pregăti pentru judecata lui Dumne-
zeu. Ca să ne pregătim pentru judecată, tre-
bue să cunoaştem dreptarul de judecată. 

Cerul a lămurit acest dreptar în trei feluri: 
A fost dat într'o formă scurtă dar concretă în 
cele zece porunci; i s'a lărgit înţelesul în învă-
ţăturile Scripturilor cuprinse dela cartea Ge-
nezei până la Apocalips; a fost exemplificat 
in vieaţa neprihănită pe care Isus a trăit-o în 

carnea păcătoasă. Astfel cetim în Scripturi că 
omul va fi judecat prin Lege (Rom. 2, 12; Ia-
cob 2, 8—12), prin Cuvântul lui Dumnezeu 
(loan 12, 48); şi prin Domnul Isus Hristos 
(Fapte 17, 31; Rom. 2, 16). 

Deci este clar că spre a ne pregăti p.entru 
judecată, noi trebue să primim pe Isus Hris-
tos ca Mântuitorul nostru personal, şi să-I în-
găduim ca vieaţa Sa neprihănită să' locuiască 
în noi în fiecare zi, pentru ca să putem fi as-
cultători de oricare din poruncile lui Dum-
nezeu, şi de orice principiu al Cuvântului Său. 

Nu trebue să uităm niciodată că noi vom 
fi judecaţi după dreptarul lui Dumnezeu. Unii 
s'ar putea încumeta să-şi fixeze propriul lor 
dreptar tocmai când cunosc lucrurile mai bine, 
sau cel puţin ar trebui să le cunoască mai 
bine. Ii auzim deseori zicând: „Eu sunt tot aşa 
de bun ce şi fratele cutare sau cutare, sau sora 
cutare". Alţii spun: „Eu sunt tot aşa de bun 
ca şi mulţi alţi credincioşi". Dar gândeşte-te 
că la judecată vei fi sortit fie pentru câştigul 
fie pentru pierderea veşnică nu prin vreun 
dreptar omenesc, ci prin dreptarul neschim-
bător al lui Dumnezeu. 

Răspunderea noastră individuală 
întrebarea hotărâtoare va fi: „Ce ai făcut 

tu? Ai arătat spiritul lui Hristos? Cum ai trăit 
zi după zi în toate legăturile cu semenii tăi?" 
Fiecare suflet va fi judecat după propriul său 
raport. Hotărîrea asupra cazului tău la jude-
cată nu va fi determinată de ceea ce a zis sau 
a făcut vreun slujbaş al Comunităţii sau vreun 
predicator sau de ceeace a zis sau a făcut ori-
cine altcineva. Nu, hotărîrea se va întemeia pe 
ceea ce ai făcut tu. Atunci deci, n 'ar trebui ca 
noi să mergem totdeauna drept înainte, fă-
cându-ne datoria, şi să urmăm exact ceea ce 
este în totul potrivit cu dreptarul şi Cuvân-
tul lui Dumnezeu, fără a lua în seamă ceea ce 
ar face alţii în propriile noastre familii sau în 
Comunitate? Niciodată să nu facem nebunia 
de a încerca să ne îndreptăţim greşelile noas-
tre, cuvintele sau faptele rele, arătând spre al-
ţii ca fiind vinovaţi de aceleaşi greşeli. 

Gândul acesta al răspunderii noastre indi-
viduale faţă de Dumnezeu trebue să fie tot-
deauna păstrat în minte. Noi ar trebui să so-
cotim această chestiune de o importanţă covâr-
şitoare, aşa cum a făcut Daniel Webster, care 
fiind rugat, cu o ocazie, să spună care a 
fost cea mai mare chestiune ce i-a preocupat 
întotdeauna mintea, a spus tare: „Răspunderea 
mea personală faţă de Dumnezeu". 

Caracterul evlavios al celor mai intimi ai 
noştri, chiar dacă ei ar fi cei mai iubiţi din fa-
milia noastră, nu ne va salva în ceasul jude-
căţii. Omul din lume, a cărui soţie poate fi cea 



mai devotată ucenică a Mielului, să nu creadă 
Ir că credinţa ei în Hristos va răspunde pentru 

păcatele lui la judecată. Tânărului sau tinerei 
nepăsătoare sau neevlavioase i-aş spune: se 
poate ca scumpa ta mamă, sub povara anilor, 

^ să-şi fi petrecut zilele în mâhnire, nopţile în 
rugăciune, şi cu inima însângerată şi nădej-
diile spulberate să f i coborît în mormânt do-

^ rind după mântuirea fiului sau fiicei sale care 
rătăceşte, dar aceasta nu te va salva în ziua 
judecăţii. După cum zice Dumnezeu prin E-
zechiel: „De ar fi în mijlocul ei (ţării) Noe, 
Daniel şi Iov, pe vieaţa Mea — zice Domnul, 
Dumnezeu — că n'ar scăpa nici fii nici fiice, 
ci numai ei si-ar mântui sufletul prin neprihă-
nirea lor". Ezec. 14, 20. 

N'are importanţă cât de strânsă ar fi to-
vărăşia în vieaţa aceasta; judecata va descoperi 
pe acei cari sunt cu adevărat ai Domnului, şi 
va despărţi pentru totdeauna întreaga massă 
a omenirii în două clase — una sortită să fie 
luată la ceruri la venirea Domnului, iar cea-
laltă să fie lăsată pe pământ spre a fi nimi-
cită în lacul focului. 

Fiecare va f i judecat după ceea ce „a fă-
cut". Nu va fi de niciun folos să spunem la ju-
dcată: „Intenţionam să fac bine". Cazul tău şi 
al meu va f i hotărît potrivit cu cele ce facem 
acum, iar nu după intenţiile noastre, făgădu-
inţele, garanţiile sau hotărîrile noastre. Orice 
păcat neiertat va fi desvăluit, orice gând ascuns 
va fi dat pe faţă, şi orice faptă săvârşită la 

^ întunerec va fi scoasă la lumină. 
Iată solia de azi a lui Dumnezeu către fie-

care suflet din lume: „Temeţi-vă de Dumne-
zeu, şi daţi-I slavă, căci a venit ceasul judecăţii 
Lui". Adventiştii de Ziua Şaptea ştiu că ceasul 
judecăţii lui Dumnezeu a început în curţile 
cereşti în anul 1844, şi că dela 22 Octombrie 
al acelui an, cazurile credincioşilor începând 
cu dreptul Abel, au fost luate unul câte unul, 
fiecare caz fiind statornicit, fiecare răsplată 
hotărîtă, potrivit cu cele ce au fost găsite scrise 
în raportul vieţii fiecăruia. 

<• Ceasul judecăţii lui Dumnezeu se apropie 
de sfârşitul Său 
Nu există popor în lumea aceasta care ar 

trebui să fie atât de frământat de gândul a 
fi pregătit pentru judecată, ca Adventiştii de 
Ziua Şaptea! In timp ce alţii socotesc că jude-

|) cata va fi într'o zi foarte îndepărtată, Adven-
tiştii ştiu că judecata este acum în curs în 
curţile cereşti, că „a venit ceasul judecăţii 

$ Lui". Judecata s'a început şi cărţile s'au des-
chis 

Acum în timp ce staţi aci, cazul unora cari 
au profesat credinţa în Hristos poate să fie ho-
tărît pentru vieaţă veşnică sau nimicire veşni-

că. In ceruri se ţine judecată şi numele tău 
este scris pe listă. Tribunalul Suprem al uni-
versului dă zilnic decizii cari pecetluiesc soar-
ta unora dintre noi pentru veşnicie. In curând 
cazul tău şi al meu va fi hotărît pentru vecie. 
O, ce timp solemn este acesta! „Temeţi-vă de 
Dumnezeu, şi daţi-I slavă, căci a venit ceasul 
judecăţii Lui". Cu câtă grijă, cu câtă prevedere 
ar trebui să petrecem fiecare oră din vieaţa 
noastră! In Spiritul profeţiei cetim: 

„In serviciul tipic, când se făcea lucrarea 
de ispăşire de către marele preot în sfânta 
sfintelor din sanctuarul pământesc, poporului 
i se cerea să-şi întristeze sufletul înaintea lui 
Dumnezeu, şi să-şi mărturisească păcatele, ca 
să poată fi iertaţi şi curăţiţi. Oare se cere mai 
puţin dela noi în această zi antitipică a ispă-
şirii când Hristos în Sanctuarul ceresc mijlo-
ceşte pentru poporul Său, şi când asupra fie-
cărui caz trebue să se rostească o decizie fi-
nală ce nu mai poate fi revocată? 

„Care este starea noastră în acest timp în-
spăimântător şi solemn? Vai, ce mândrie stăpâ-
neşte în Comunitate, ce făţărnicie, ce desâmă-
gire, ce iubire după îmbrăcăminte, frivolitate şi 
distradţie, ce dorinţă după întâietate! Toate a-
ceste păcate au înnorat mintea, aşa că lucrurile 
veşnice n'au putut fi distinse. Oare nu vom cer-
ceta noi Scripturile, ca să ştim unde ne găsim în 
istoria acestei lumi? Nu vom ajunge oare noi 
să preţuim lucrarea ce se săvârşeşte pentru noi 
în timpul acesta, şi să ne dăm seama de atitu-
dinea pe care noi ca păcătoşi ar trebui s'o luăm 
în timp ce are loc această lucrare de ispăşire? 
Dacă ne gândim la mântuirea sufletelor noas-
tre, trebue să facem o schimbare hotărîtă. Tre-
bue să căutăm pe Domnul cu adevărată pocă-
inţă; cu adâncă pocăinţă trebue să mărturisim 
păcatele noastre, ca ele să poată fi şterse. 

„Noi nu vom mai rămâne multă vreme pe 
acest pământ fermecat. Ne apropiem cu repe-
ziciune de încheierea timpului de probă. Fieca-
re suflet să se întrebe: Cum stau eu înaintea lui 
Dumnezeu? Noi nici nu ştim cât de repede voi-
a j unge numele noastre pe buzele lui Hristos, şi 
cazurile noastre în cele din urmă vor fi şi ele 
hotărîte. Cum, o, cum vor fi aceste hotărîri? 
Vom fi noi socotiţi cu cei neprihăniţi, sau vom 
fi număraţi în rândul celor nelegiuiţi?" — Re-
view and Herald, 22 Martie, 1887. 

Simplul fapt că noi trăim în ceasul judecăţii 
începând din anul 1844, şi că această prea so-
lemnă lucrare a continuat în ceruri timp de mai 
mult de 91 de ani, dovedeşte că noi trebue să 
ne aflăm chiar pe pragul încheierii timpului 
de încercare. In curând ultimul caz al celor cari 
trăiesc acum va fi hotărît. Atunci Isus va pro-
nunţa în chip solemn: „Cine este nedrept, să fie 
nedrept şi mai departe; cine este întinat, să se 



întineze şi mai departe; cine este fără prihană 
să trăiască şi mai departe fără prihană. Şi cine 
este sfânt, să se sfinţească şi mai departe! Iată, 
Eu vin curând; şi răsplata Mea este cu Mine, 
ca să dau fiecăruia după fapta lui". Apoc. 22, 
11. 12. 

Când sc va rosti această hotărîre va fi prea 
târziu ca să mai faci o schimbare în vieaţa ta — 
prea târziu ca să te mai pregăteşti să întâmpini 
pe Dumnezeul tău. Aşa cum te va găsi această 
hotărîre — nepăsător sau serios, consacrat sau 
lumesc, fără vină sau păcătos, ascultător sau 
neascultător, — aşa vei rămâne. Orice doreşti şi 
intenţionezi să faci spre a te pregăti pentru ju-
decată, trebue să faci înainte de a se da această 
hotărîre. Oare aceasta nu ne va face să trăim 
într'o aşa legătură cu Dumnezeu, încât să fim 
siguri că suntem pregătiţi în orice moment când 
ar fi să ni se hotărască soarta? Nimic mai pu-
ţin decât o neîntreruptă rămânere în Hristos, şi 
El în noi, şi o deplină predare oră după oră. va 
fi deaj uns în acest timp serios a ne face totdea-
una gata pentru darea acestei hotărîri ce nu va 
mai putea fi retrasă. 

Vieaţa ta şi a mea trebue să apară în curând 
în faţa lui Dumnezeu. O, ce oră înspăimântă-
toare va fi aceea! Ea va însemna criza cea mai 
mare din toată vieaţa. Ingădueşte-mi, tu cel îm-
preună cu mine peregrin, să-ţi pun această în-
trebare: „Trăieşti tu în fiecare zi ca să te pre-
găteşti pentru acea oră hotărîtoare în faţa că-
reia stai?" 

Ai luat pe Isus ca Apărător al tău? 
Păcatul va fi singurul lucru care va con-

damna pe cineva în ziua judecăţii. De aceea 
Dumnezeu îndeamnă pe oamenii de pretutin-
deni să se pocăiască, şi să lapede păcatul, ca să 
fie gata pentru judecată. Fapte 17, 30. 31. Dacă 
tu şi eu vrem să fim pregătiţi pentru judecată 
trebue să fim curăţiţi de orice păcat. 

Există numai o singură cale prin care cineva 
poate să lapede păcatul, prin pocăinţă, mărtu-
risire, şi credinţă personală în Domnul Isus 
Hristos ca Purtătorul păcatelor sale şi Mântui-
torul său. „Sângele lui Isus Hristos, Fiul Lui. 
ne curăţeşte de orice păcat". 1 loan 1, 7. „Dacă 
ne mărturisim păcatele, El este credincios şi 
drept, ca să ne ierte păcatele şi să ne curăţească 
de orice nelegiuire". Vers. 9. 

însuşi Fiul lui Dumnezeu a declarat în loan 
5, 24, că sufletul care-L primeşte „nu vine la ju-
decată, ci a trecut din moarte la vieaţă". Pavel 
spune în Rom. 8, 1: „Acum dar nu este nicio 
osândire pentru cei ce sunt în Hristos Isus, cei 
cari umblă nu potrivit cărnii, ci potrivit spiri-
tului". 

Dacă noi rămânem în Hristos Isus, este pri-
vilegiul nostru de a ne înfăţişa la judecată cu 

deplină încredere. „Dumnezeu este iubire; şi 
cine rămâne în iubire, rămâne în Dumnezeu, şi 
Dumnezeu rămâne în el. Cum este El, aşa sun-
tem şi noi în lumea aceasta; astfel se face că 
iubirea este desăvârşită în noi, pentru ca să a-
vem deplină încredere în ziua judecăţii". 1 loan L 
4, 16. 17. 

Având în vedere faptul că vieţile noastre 
vor trebui să vină în faţa lui Dumnezeu, nu î 
ar trebui oare ca, mai presus de toate să ne asi-
gurăm că am primit pe Isus Hristos ca Mântui-
tor al nostru personal, şi că Hristos trăieşte în 
noi în fiecare zi, şi că orice gând, cuvânt sau 
faptă sunt sub controlul Său? Trăind în timpul 
de cercetare din partea lui Dumnezeu, când în 
curând va trebui să trecem ultima noastră pro-
bă fie spre fericirea sau vaiul nostru veşnic, oare 
pe măsură ce ne apropiem de sfârşitul acestei 
Săptămâni de Rugăciune nu ne vom cerceta 
noi să vedem dacă ascultăm într'adevăr de fie-
care din poruncile lui Dumnezeu şi dacă trăim 
în armonie cu voinţa Sa? Dacă am călcat vre-
una din poruncile lui Dumnezeu, nu vom re-
greta lucrul acesta chiar acum şi nu ne vom în-
toarce la Dumnezeu din toată inima noastră ca 
să facem exact ceea ce a poruncit în Cuvântul 
Său? 

In timpul acesta suntem sfătuiţi să venim la 
Isus şi să cumpărăm dela El aur, şi să procu-
răm dela El veşminte albe, ca să fim îmbrăcaţi. 
Şi într'un limbaj lămurit, iată ce ni se spune că 
însemnează aceasta pentru noi: ^ 

„Aurul este credinţa şi iubirea, veşmântul 
alb reprezintă dreptatea lui Hristos, alifia de 
ochi este acel discernământ spiritual care vă va 
face în stare să vedeţi şiretlicurile lui Satana şi 
să vă feriţi de ele, să descoperiţi păcatul şi să-1 
urîti, să vedeţi adevărul şi să ascultaţi de El". 
— „Mărturii", Vol. 5, p. 233. 

Singurul nostru temeiu de nădejde în ziua 
judecăţii este ca să fim ascunşi în Hristos, îm-
brăcaţi cu dreptatea Lui. Şi dreptatea lui Hris-
tos ne este acordată şi împărţită de bimă voie şi 
numai prin credinţă vie în El ca Mântuitor per-
sonal. Dar să ne amintim că „niciun om nu » 
poate să-şi acopere sufletul său cu hainele drep-
tăţii lui Hristos, dacă mai săvârşeşte păcatele 
ştiute sau neglijează datoriile cunoscute. Dum-
nezeu cere o predare deplină a inimii, înainte 
de a avea loc îndreptăţirea; şi pentru ca omul 
să rămână îndreptăţit, trebue să fie continuu 
ascultător, printr'o credinţă activă, vie, care Iu- (j 
crează prin iubire şi curăţeşte sufletul". — Re-
view and Herald, 4 Noembrie, 1890. 

Cea mai mare întrebare ce stă astăzi în faţa [| 
noastră este: Suntem noi gata pentru judecată? 
Dacă trecem acest examen în chip demn, totul 
este câştigat. Dacă nu, atunci am pierdut totul. 

Este un timp foarte îngrozitor pentru omul 



acela care trebue să lie judecat de vreun tribu-
nal pământesc pentru vieaţa sa. Cât de grele 

Î
sunt clipele de aşteptare, când, după ce s'au 
adus toate dovezile, juriul s'a retras pentru a 
delibera: „vinovat" sau „nevinovat"! O vieaţă 

> este pusă în balanţă! Care va fi verdictul? La 
judecăţile dintre oameni, cazurile sunt aduse a-
desea în faţa tribunalelor mai înalte, şi uneori 

) decizia este casată. Câteodată se face apel după 
apel până când grozăvia crimei este uitată, şi 
simpatia pentru criminal învinge. Dar tu şi eu 
vom fi în faţa Tribunalului Suprem al univer-
sului, faţă de a căriii decizie nu se mai poate 
face niciun apel. Odată rostită sentinţa, ea va 
rămâne pentru vecie. Sentinţa dată pentru fie-
care caz va fi dreaptă, de aceea nu poate fi re-
vocată. 

O, cât de solemn, cât de înspăimântător este 
acest adevăr! Când medităm la acea zi atât de 
solemnă când vieţile noastre vor trebui să trea-
că în faţa lui Dumnezeu spre judecată, şi la ho-
tărîrea dată care va fixa soarta noastră veşnică 
pentru fericire sau nimicire, lucrul acesta ar tre-
bui să dea naştere în mintea noastră la cele mai 
serioase gânduri şi la cele mai solemne medi-
taţii! Gândindu-ne că hotărîrea va fi neschim-
bătoare, şi că nu va mai fi o a doua ocazie, cât 
de mult ar trebui să ne îndemne gândul acesta 

( să ne cercetăm pe noi înşine, şi să căutăm pe 
Domnul. Ar trebui să ne îndemne să ne umilim, 

j I. H. Evans 

Eşti gata? 
Cele mai importante întrebări pe cari ni 

le putem pune astăzi sunt: „Sunt eu gata să în-
tâmpin pe Domnul meu?" „Am eu untdelemn 

• in candela mea?" „Fac eu parte din clasa fe-
cioarelor înţelepte?" 

Nimeni nu poate răspunde în locul nostru 
la aceste întrebări. Noi ştim dacă suntem sau 
nu în această stare. Dacă nu suntem gata să în-
tâmpinăm pe Domnul, nu există nicio ocupaţie, 
niciun lucru, nicio întreprindere atât de impor-
tantă ca aceea de a ne pregăti ca să-L întâmpi-
năm. 

Sunt puţine bucurii pe pământ cari se pot 
compara cu plăcerea pe care o simţim când în-

)) tâmpinăm pe unii din iubiţii noştri prieteni pă-
mânteşti. Cât de nerăbdători am aşteptat mo-
mentul ! Inimile noastre sunt cu totul înfierbân-

i tate; orice lucru trece pe planul al doilea; sin-
gurul mare eveniment este venirea celui pe 
care-1 iubim. In ziua aşteptată îmbrăcăm veş-
mintele cele mai bune, şi cu nespusă bucurie aş-
teptăm ora. 

şi in fiecare zi să aducem cazurile noastre în 
mâinile Marelui nostru Preot, care mjiloceşte 
acum în ceruri pentru noi. „De aceea şi poate 
să mântuiască în chip desăvârşit pe cei ce se 
apropie de Dumnezeu prin F21, pentrucă trăieşte 
pururea ca să mijlocească pentru ei". Ebr. 7, 25. 

Mijlocirea Sa minunată are valoare numai 
pentru acei cari au încredinţat cazurile lor în 
mâinile Sale. El va lua cazul nostru numai cu o 
condiţie: predarea vieţii. Noi trebue să-I slujim 
aci pe pământ, dacă vrem ca El să mijlocească 
pentru noi acolo în cer. 

Iubitul meu prieten, dă-mi voie să te întreb: 
Este Isus Apărătorul tău? Ai încredinţat tu ca-
zul tău pe deplin în mâinile Lui? Soarta ta veş-
nică depinde dacă ai făcut sau nu lucrul acesta. 
Nu este nicio altă nădejde! 

„Inceput-a judecata şi cărţile s'au deschis. 
Cum vom sta noi n'a cea zi. 
Când cuvânt, faptă sau gând 
Domnul, drept judecător 
însuşi le va cântări. 

„Cum vom sta'n ceasul cercării 
Când păcate ce-am ascuns, 
Cărţile vor arăta, 
Şi când hotărîrea dată, 
Pe vecii va rămânea. 

De cetit Sâmbătă 7 Decembrie, p. m. 

Apostolul loan pare că a avut în minte-i gân-
dul acesta când scria: „Prea iubiţilor, acum 
suntem copii ai lui Dumnezeu. Şi ce vom fi, 
nu s'a arătat încă. Dar ştim că atunci când Se 
va arăta El, vom fi ca El; pentrucă II vom ve-
dea aşa cum este. Oricine are nădejdea aceasta 
în El, se curăţeşte, după cum El este curat". 1 
loan 3, 2. 3. loan pare că a prins întru câtva 
chiar esenţa plăcerii pe care creştinul o va sim-
ţi când va vedea pe Domnul venind pe norii ce-
rului. Pentru ucenicul iubit venirea lui Hristos 
era reală, de dorit şi mult aşteptată. In cartea 
Apocalipsului, loan scrie: „Iată că El vine pe 
nori. Şi orice ochiu II va vedea; şi cei ce L-au 
străpuns. Şi toate seminţiile pământului se vor 
boci din pricina Lui". Apoc. 1, 7. 

Când loan termină de scris cartea Apocalip-
sului. Hristos vorbi. El zise: „Da, Eu vin cu-
rând"; şi loan strigă: „Amin! Vino Doamne I-
suse!" Aceasta este ruga fiecărui credincios de-
votat, care sufere din pricina păcatului şi a ur-
mărilor sale, şi doreşte după prezenţa Lui. 



Isus făgădueşte că va reveni 
Pe când îşi petrecea aici pe pământ ulti-

mele zile ale lucrării Sale, Hristos vorbea mult 
despre plecarea Sa şi despre revenirea Sa. In 
tot ce spuse El nu se poate întrezări că venirea 
Sa este condiţională, sau că s'ar putea să nu 
aibă loc. Fiecare declaraţie a Sa este aşa liotă-
rîtă şi aşa de sigură, încât nici nu mai poate 
încape îndoială că Hristos va reveni. „Căci 
Fiul omului are să vină în slava Tatălui Său, 
cu îngerii Săi; şi atunci va răsplăti fiecăruia 
după faptele lui". Matei 16, 27. „Atunci 
se va arăta în cer semnul Fiului omului, 
toate seminţiile pământului se vor boci, şi vor 
vedea pe Fiul omului venind pe norii cerului 
cu putere şi cu o mare slavă". Matei 24. 30. 
„Să nu vi se turbure inima. Aveţi credinţă în 
Dumnezeu, şi aveţi credinţă în Mine. In casa 
Tatălui Meu sunt multe locaşuri. Dacă n'ar 
fi aşa, v'aş f i spus. Eu Mă duc să vă pregătesc 
un loc. Şi după ce Mă voiu duce şi vă voiu 
pregăti un loc, Mă voiu întoarce şi vă voiu lua 
cu Mine, ca acolo unde sunt Eu, să fiţi şi voi", 
loan 14, 1—3. 

Când Isus S'a înălţat de pe pământ la 
cer, şi în timp ce ucenicii Săi priveau după 
Domnul lor care Se înălţa, stătură lângă ei 
doi bărbaţi îmbrăcaţi în haine albe şi ziseră: 
„Bărbaţi Galileeni, de ce staţi şi vă uitaţi spre 
cer? Acest Isus, care S'a înălţat la cer din 
mijlocul vostru, va veni în acelaşi fel cum L-aţi 
văzut mergând la cer". Fapte 1, 11. 

Scriitorii Noului Testament au crezut cu toţii 
în a doua venire a lui Hristos. Apostolul Petru 
scrie astfel despre acest eveniment: „Pentru 
ca încercarea credinţei voastre, cu mult 
mai scumpă decât aurul care piere şi care to-
tuşi este încercat prin foc, să aibă ca urmare 
lauda, slava şi cinstea, la arătarea lui Isus Hris-
tos". 1 Petru 1, 7. „Ziua Domnului însă va veni 
ca un hoţ. In ziua aceea, cerurile vor trece cu 
t ro sne t . . . . Deci, fiindcă toate aceste lucruri 
au să se strice, ce fel de oameni ar trebui să 
fiţi voi, printr'o purtare sfântă şi evlavioasă, 
aşteptând şi grăbind venirea zilei lui Dumne-
zeu". 2 Petru 3, 10—12. 

Şi apostolul Pavel aminteşte adesea despre 
a doua venire a lui Hristos. Iată ce scrie el bi-
sericii care se înfiinţase în Tesalonic: „Căci în-
suşi Domnul, cu un strigăt, cu glasul unui ar-
hanghel şi cu trâmbiţa lui Dumnezeu, Se va 
pogorî din cer, şi întâi vor învia cei morţi în 
Hristos. Apoi noi cei vii, cari vom fi rămas, vom 
fi răpiţi toţi împreună cu ei, în nori, ca să în-
tâmpinăm pe Domnul în văzduh; şi astfel vom 
fi întotdeauna cu Domnul". 1 Tesaloniceni 4, 
16. 17. Multe pasagii de acestea învaţă direct 
sau arată indirect spre a doua venire a Dom-

nului nostru Isus Hristos. „Tot aşa, Hristos. 
după ce S'a adus jertfă o singură dată, ca să 
poarte păcatele multora, Se va arăta a doua 
oară, nu în vederea păcatului, ca să aducă mân-
tuirea celor ce-L aşteaptă". Ebrei 9, 28. 

Cetitorul şi ascultătorul sincer trebue a ( 

mărturisi că acest Cuvânt al lui Dumnezeu nu 
poate fi înţeles fără a crede în a doua venire 
a lui Hristos. Este un fapt stabilit, lămurit în-
văţat în Cuvântul Scripturilor, că Hristos va 
reveni pe acest pământ. Tu crezi în a doua ve-
nire a Sa, şi că El va veni în curând. Şi eu 
cred. Biserica îşi concentrează toată credinţa 
sa asupra acestei doctrine advente. Dacă Hris-
tos nu revine, atunci învierea din morţi nu 
poate avea loc. Înspăimântător gând! — toţi 
cari au murit sunt fără nădejde, aşa cum sun-
tem şi noi, cari trăim sub osânda morţii. Dar 
El va veni! El nu ne-a lăsat să bâjbâim în în-
tunerec asupra acestui punct. Ce făgăduinţă 
măreaţă ne-a lăsat: „Şi după ce Mă voiu duce 
şi vă voiu pregăti un loc, Mă voiu întoarce şi 
vă voiu lua cu Mine, ca acolo unde sunt Eu, să 
fiţi şi voi". 

Darul nemuririi dat de Dumnezeu 
La a doua venire a lui Hristos cei morţi în 

Hristos vor fi sculaţi din mormintele lor şi vor 
fi îmbrăcaţi în nemurire. „Iată, vă spun o tai-
nă : nu vom adormi toţi, dar toţi vom fi schim-
baţi, într'o clipă, într'o clipeală de ochi, la cea 
din urmă trâmbiţă. Trâmbiţa va suna, morţii 
vor învia nesupuşi putrezirii, şi noi vom fi 
schimbaţi". 1 Cor. 15, 51. 52. 

Va fi un moment cum n'a mai fost nicio-
dată şi nici nu va mai fi — momentul acela 
când morţii cei drepţi se vor deştepta şi vor 
ieşi din mormintele lor, şi cei răscumpăraţi vor 
fi îmbrăcaţi în nemurire spre a fi luaţi să în-
tâmpine pe Domnul lor în văzduh. Moartea a 
fost un stăpân crud, aspru. Puterea ei a lovit 
în multe din familiile reprezentate aci. Dar în 
dimineaţa învierii toţi sfinţii adormiţi ai lui 
Dumnezeu vor fi scoşi afară, nu îmbrăcaţi în 
hainele mormântului, ci îmbrăcaţi cu vieaţă şi 
nemurire. Sănătatea va străluci din orice ochiu, 
nădejdea va vorbi din orice inimă, uimirea 
de nedescris va face să tremure orice voce. Fa-
milii despărţite de multă vreme vor f i atunci 
din nou împreună. Adam şi Eva vor ieşi .îm-
brăcaţi în nemurire, Abraam şi Sarai, Iacob şi ({ 
Rahela, — o, acea mulţime nenumărată care se 
va întâlni în acel nor alb spre a cânta osanale 
Aceluia cari i-a răscumpărat! Mamele vor l 
strânge la sân pe copiii lor pierduţi de multă 
vreme, şi vor aduce osanale Aceluia care a a-
dus vieaţă şi nemurire celor iubiţi ai lor, pe 
cari moartea îi smulsese din braţele lor. 



Venirea lui Hristos este aproape 
„Oare este aproape ziua venirii lui Hristos?" 

Aceasta este întrebarea care se desprinde de 
pe multe buze în aceste zile turburi. „Când va 
veni?" Cât va mai fi până se vor ivi zorile a-
celei măreţe dimineţi?" Dacă nu cunoaştem 
ziua sau ceasul, putem să cunoaştem că venirea 
lui Hristos este aproape. Multe semne cari, 
când aveau să fie văzute pe pământ, aveau să 
arate apropierea acelei zile măreţe, au şi 
avut loc. In Matei 24 şi Luca 21 cetim despre 
aceste semne aşa cum au fost prezentate de 
Hristos însuşi. Biserica a văzut împlinirea a-
proape a fiecărui semn pe care Hristos îl dă-
du ca să arate apropierea venirii Sale. Soarele 
şi luna s'au întunecat, stelele au căzut într'un 
chip minunat. Profeţia că „mulţi vor cutreera 
şi cunoştinţa se va îmmulţi" şi-a găsit o împli-
nire uimitoare chiar în zilele noastre. Semnele 
politice de războaie şi veşti de războaie s'au 
împlinit înaintea ochilor noştri timp de o ge-
neraţie. In lume este acum o aşa „strâmtorare 
printre neamuri" cum nu s'a văzut niciodată 
până aci pe pământ. Bogăţiile au crescut foarte 
mult şi averea lumii s'a îmmul'ţit grozav în 
timpul ultimei jumătăţi de veac. Inimile oa-
menilor tremură de groază, şi în aşteptarea ce-
lor ce vor avea loc în curând. 

„Dela smochin învăţaţi pilda lui", zise Isus. 
„Când îi frăgezeşte şi înfrunzeşte mlădiţa, ştiţi 
că vara este aproape. Tot aşa şi voi, când veţi 
vedea toate aceste lucruri, să ştiţi că Fiul omu-
lui este aproape, este chiar la uşi. Adevărat vă 
spun că, nu va trece neamul acesta până se 
vor întâmpla toate aceste lucruri. Cerul şi pă-
mântul vor trece, dar cuvintele Mele nu vor 
trece". Matei 24, 32—35. 

Vegheaţi şi fiţi gata! 
In ultima Sa convorbire cu ucenicii despre a 

doua venire a Sa, Hristos a accentuat foarte 
mult ca poporul Său, să nu lase ca ziua aceea 
să vină asupra lor pe neaşteptate. Mereu, me-
reu EH repeta nevoia de a veghea şi de a fi 
gata. înainte de a rosti cuvintele: „Vegheaţi 
dar", „De aceea şi voi fiţi gata", El dădu o ilus-
traţie izbitoare asupra faptului de a fi gata. El 
zise: „Despre ziua aceea şi despre ceasul acela, 
nu ştie nimeni: nici îngerii din ceruri, nici Fiul, 
ci numai Tatăl. Cum s'a întâmplat în zilele lui 
Noe, aidoma se va întâmpla şi la venirea Fiu-
lui omului. In adevăr, cum era în zilele dinain-
te de potop, când mâncau şi beau, se însurau 
şi se măritau, până în ziua când a intrat Noe 
în corabie, şi n'au ştiut nimic, până când a ve-
nit potopul şi i-a luat pe toţi, tot aşa va fi şi la 
venirea Fiului omului. Atunci, din doi bărbaţi 
cari vor fi la câmp, unul va fi luat şi altul va fi 
lăsat. Din două femei dari vor măcina la moa-

ră, una va fi luată si alta va fi lăsată". Matei 
24, 36—41. 

Apoi, urmează acest serios îndemn: „Ve-
ghiaţi dar, pentrucă nu ştiţi în ce zi va veni 
Domnul vostru. Să ştiţi că, dacă ar şti stăpânul 
casei la care strajă din noapte va veni hoţul, ar 
veghea şi n 'ar lăsa să-i spargă casa. De aceea 
şi voi fiţi gata; căci Fiul omului va veni în cea-
sul în care nu vă gândiţi". Mat. 24, 42—44. 

Nu există în Biblie o mai mare îngrijire faţă 
de poporul Său ca aceea cuprinsă în aceste cu-
vinte pline de putere. Este grija iubirii şi a în-
durării. Ea se îndreaptă către poporul advent, 
şi se referă la aceia cari au văzut împlinirea 
semnelor venirii lui Hristos. Ea ne învaţă că 
spre a fi mântuiţi trebue să ne pregătim pen-
tru revenirea Sa veghind în rugăciune. 

Cineva ar putea întreba: „Ce ne va împie-
deca a fi gata în ziua aceea?" Hristos ne arată 
lucrurile cari ne vor împiedeca a fi gata, când 
zice: „Care este deci robul credincios şi înţe-
lept, pe care 1-a pus stăpânul său peste ceata 
slugilor sale, ca să le dea hrana la vremea hotă-
râtă? Ferice de robul acela, pe care stăpânul 
său, la venirea lui, îl va găsi făcând aşa! Ade-
vărat vă spun că îl va pune peste toate averile 
sale. Dar dacă este un rob rău, care zice în ini-
ma lui: ,Stăpânul meu zăboveşte să vină!' Dacă 
va începe să bată pe tovarăşii lui de slujbă şi 
să mănânce şi să bea cu beţivii, stăpânuj ro-
bului aceluia va veni în ziua în care el 
nu se aşteaptă, şi în ceasul pe care nu-1 ştie, 
îl va tăia în două, şi soarta lui va fi soarta fă-
ţarnicilor; acolo va fi plânsul şi scrâsnirea din-
ţilor". Matei 24, 45—51. 

Va fi de sigur lucru dureros ca în cele din 
urmă să fii pierdut. Tabloul acesta reprezintă 
pe acei cari s 'ar putea dovedi necredincioşi; ne 
reprezintă pe noi, dacă aceasta ar fi starea 
noastră. Am văzut oameni cari şi-au pierdut 
casele, sănătatea, banii şi poziţia lor. Ştim cât 
de mult au suferit. Câte nopţi de nesomn, câte 
zile de mâhnire sufletească au petrecut! Am 
văzut de asemenea scene de moarte cari sunt 
prea greu de descris; dar nimic în experienţa 
omenească nu poate să fie aşa de negrăit de 
trist decât să vezi pe Mântuitorul venind şi noi 
să-L întâmpinăm nepregătiţi. 

Hristos a ilustrat aceasta în parabola cu cele 
zece fecioare. Cinci din ele erau înţelepte şi 
cinci neînţelepte. Unele erau gata pentru veni-
rea mirelui, iar altele din cele cari aşteptau 
n'au fost gata. 

De sigur că nimeni nu poate să spună că 
Domnul n'a dat destule şi clare avertizări po-
porului Său să se pocăiască pentru venirea 
Sa. Sinceritatea trebue să ne silească a mărtu-
risi că prin mustrări şi îndemnuri, prin ilus-
traţii înfăţişând soarta celui nepregătit, şi prin 



semne a căror împlinire avea să arate că ziua 
liberării este aproape, Domnul nostru a făcut 
tot ce a putut ca sa ne îndemne să ne pregătim 
spre a-L întâmpina cu bucurie. 

Marea întrebare la care fiecare din cei cari 
ne găsim aci trebue să răspundem este: Sunt 
eu gata? Cântăm despre aceasta, vorbim des-
pre aceasta, ne rugăm pentru aceasta; dar cea 
mai importantă întrebare personală pentru mi-
ne — pentru tine — este: Sunt eu gata? Pune-
ţi-vă fiecare dintre voi, chiar în ora aceasta în-
trebarea: Sunt eu gata pentru venirea Domnu-
lui meu? Pentrucă, dacă atunci când va veni 
El nu suntem gata, cu siguranţă vom fi prin-
tre cei pierduţi. Ar putea cineva să pună în-
trebarea: Ce însemnează să fii gata? Daţi-mi 
voie să amintesc un text care ne arată felul po-
porului pe care Hristos îl va avea în biserica Sa 
la venirea Lui: „Voi însă sunteţi o seminţie a-
leasă, o preoţie împărătească, un neam sfânt, 
un popor, pe care Dumnezeu Şi 1-a câştigat ca 
să fie al Lui, ca să vestiţi puterile minunate ale 
Celui ce v'a chemat din întunerec la lumina Sa 
minunată; pe voi, cari odinioară nu eraţi un 
popor, dar acum sunteţi poporul lui Dumne-
zeu; pe voi, cari nu căpătaserăţi îndurare, dar 
acum aţi căpătat îndurare". 1 Petru 2, 9. 10. 

Hristos primeşte Biserica celor rămaşi 
In epistola sa către credincioşii din Efes, a-

postolul Pavel scrie pe larg despre însuşirile 
cari vor caracteriza pe membrii bisericii pe 
care Hristos o va primi. In capitolul 4, versetele 
1 şi 2 cetim: „Vă sfătuiesc dar eu, cel întemni-
ţat pentru Domnul, să vă purtaţi într'un chip 
vrednic de chemarea, pe care aţi primit-o, cu 
toată smerenia şi blândeţea, cu îndelungă răb-
dare; îngăduiţi-vă unii pe alţii în dragoste". 

Ce descriere minunată a membrilor cari 
vor compune biserica Sa. Cetim mai departe: 
„Niciun cuvânt stricat să nu vă iasă din gură; 
ci unul bun, pentru zidire, după cum e nevoie, 
ca să dea har celor ce-1 aud. Să nu întristaţi pe 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu, prin care aţi 
fost pecetluiţi pentru ziua răscumpărării. Orice 
amărăciune, orice iuţime, orice mânie, orice 
strigare, orice clevetire şi orice fel de răutate 
să piară din Mijlocul vostru. Dimpotrivă, fiţi 
buni unii cu alţii, miloşi, şi iertaţi-vă unul pe 
altul, cum v'a iertat si Dumnezeu pe voi în 
Hristos". Vers. 29—32.' 

Gândiţi-vă că nu mai este timp de pregătire 
când vine Mirele. Aceasta reiese lămurit din 
parabola cu cele zece fecioare. Dacă vrem să 
ne pregătim pentru a doua venire a lui Hris-
tos, pregătirea aceasta trebue să se facă înain-
te de încheierea timpului de probă. Când uşa 
harului se va închide va fi pentru totdeauna 
prea târziu ca să ne mărturisim păcatele. Noi 

nu putem să ştim când este hotărît cazul nos-
tru: dar ceea ce ştim este că harul aşteaptă • 
acum pe copilul pocăit al lui Dumnezeu. 

Mulţumim lui Dumnezeu că nădejdea şi tă-
ria noastră este în El, nu în noi înşine. Dumne-
zeu poate să scape pe orice păcătos de atacurile * 
vrăjmaşului, să ne ferească de cădere, şi să ne v 
prezinte înaintea Domnului fără greşeală. Hris- j 
tos este Cel care luptă în acest conflict, nu noi * 
înşine. El a şi câştigat biruinţa pentru noi. 
Vieaţa şi moartea Sa este ceea ce ne poate a- ' 
duce îndreptăţire şi sfinţire. Acesta este un dar , 
şi trebue să fie primit prin credinţă. 

Nimeni altul afară de Hristos nu poate să 
vă dea vieaţa veşnică. Nimeni altul nu poate 
să vă împiedece să primiţi această vieaţă, de-
cât voi înşivă. Dacă vom fi sau nu vom fi gata. 
lucrul acesta depinde de noi înşine. Fiecare 
dintre noi trebue să facă alegerea şi să hotă-
rască dacă vrea să fie între cei răscumpăraţi, 
sau în clasa reprezentată prin fecioarele neîn-
ţelepte. Hristos invită să veniţi la El chiar azi. 
şi să fiţi spălaţi şi curăţiţi de toate păcatele 
voastre, şi făcuţi liberi în El. 

Sfârşitul va veni deodată şi pentru mulţi — 
o, pentru aşa de mulţi! — pe neaşteptate. Celor 
cari aşteaptă şi veghează, Hristos le va aduce 
vieaţă şi nemurire. Vor fi unii cari, cu cea mai 
mare bucurie posibilă, vor vedea pe Fiul omu-
lui venind. Unii II vor vedea cu cea mai adân-
că teamă şi groază. In care grupă doriţi să fiţi? 
Dacă ziceţi: „Păcatele mele mă descurajează", 
atunci vă îndemn să aduceţi păcatele voastre 
la „Izvorul pregătit pentru necurăţenie", spre 
a fi spălaţi şi însănătoşiţi. In cuvintele din cân-
tarea noastră: 
„Doamne, Te rogt La tronul Tău „Prin suferinji de ar li să trec, 
Inima mea Tu să primeşti, Mă spală Tu să fiu curat, 
Din ea să scoţi tot ce € rău; Ca liberat pe veci să fiu 
Tu s'o sfinţeşti, Tu s'o sfinţeşti. De-al meu păcat, de-al meu păcat". 

Cu serviciul din ora aceasta se încheie Săp-
tămâna de Rugăciune. Dea Bunul Dumnezeu 
ca aceasta să fie pentru fiecare din noi începu-
tul unei noui vieţi de credinţă în Hristos Isus. 
Cine vrea să se predea Domnului cu această 
ocazie? Cine îşi ia pentru sine hotărîrea ca să 
fie, cu ajutorul lui Dumnezeu, un creştin cre-
dincios, sârguincios, un bărbat al rugăciunii 
până când va veni Is'us? Toţi aceia cari vor 
să facă această consacrare astăzi, să se ridice, 
şi să-şi manifeste în felul acesta dorinţa de a 
face o mai deplină şi mai adâncă consacrare 
faţă de Domnul. Mărturisiţi-vă orice păcat 
Domnului. Predaţi-vă pe deplin Lui, şi cereţi-I 
ca să vă ferească de a cădea în cursele celui 
rău. 

Să ne rugăm. (Conducătorul să înalţe o ru-
găciune călduroasă, sau să invite pe careva să 
facă aceasta. Urmează apoi câteva mărturisiri.) 
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